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SEDLČANY Sedlčanská tis-
kárna VANdruck, kterou 
zakládal v roce 1992 Old-
řich Vančát (73), urazila 
za tři desítky let pořádný 
kus cesty. Ne vždy sídlila 
na adrese v Havlíčkově 
ulici v Sedlčanech a pře-
devším začátky byly pro 
podnikatele Vančáta a jeho 
rodinu značně těžké . 

I když byl vyučený tiskař-
skému řemeslu a za sebou 
měl dlouholetou praxi, za-
čínal v té době prakticky 
od nuly. Rozhodnutí však 
rozhodně nelituje. „Neměl 

jsem ani jinou možnost, nic 

jiného mně nezbývalo,“ vy-
světluje. Dům, ve kterém 
má tiskárna sídlo, převzala 
po událostech v roce 1989 

SEDLČANY Jedním z argu-
mentů, proč se Sedlčany 
vylidňují, bývá uváděn 
nedostatek pracovních 
příležitostí, tím dalším je 
nedostatek bytů či stave-
ních parcel. Proto uvítali 

přibližně před dvěma roky 
zvláště mladší manželé in-
formaci o výstavbě byto-
vého domu Mastník. Sou-
kromým investorem byla 
společnost Gefi ra stavby, 
jejímž jednatelem je Sedl-

SEDLČANY Po ustavujícím 
zasedání zastupitelstva, 
kdy byl 17. října zvolen no-
vým starostou Ivan Jane-
ček (Šance pro Sedlčany) 
a místostarostou Zdeněk 
Šimeček (ODS), je známé 
i obsazení dalších pěti lidí 
v městské radě a také před-

ŠTĚTKOVICE Mezi obce, 
v nichž letos dochází 
ke změně na postu staros-
ty, se zařadily také Štětko-
vice. Občanům to bylo zřej-
mé již před volbami, když 
se mezi kandidáty neobje-
vil dosavadní dlouholetý 
starosta Josef Kunc.

Ten se před 41 lety 
do obce přiženil ze Sedlčan 
a záhy se zapojil do místní-
ho dění, když ve Štětkovi-
cích mimo jiné vedl mladé 
hasiče. Úřad starosty po-
prvé přijal roku 1998 a ná-

NAHORUBY Sbor místních 
dobrovo lných  has ičů 
ve spolupráci s Obecním 
úřadem Křečovice uspo-
řádal v sobotu 22. října 
čtvrtý ročník soutěže orá-
čů pod názvem Nahorub-

ská orba. Akce se konala 
na poli „u sloupu“ směrem 
na Krchleby.

Traktory se bořily
Přestože už od sobotní-

ho rána pršelo a soutěž se 

V Sedlčanech se již 
brzy začne stavět 
další bytový dům

čaňák Ondřej Pína. V roz-
hovoru, který nám poskytl, 
avizoval, že ještě v závěru 
letošního roku by rád zahá-
jil výstavbu dalšího byto-
vého domu v Sedlčanech.

Oráči čelili nepříznivému počasí 
a v závěru akce si zazpívali 
oráčskou hymnu

tak neuskutečnila za ideál-
ních podmínek, byla zdár-
ně dokončena, což nám 
potvrdil i jeden z organizá-
torů, jímž byl Zbyněk Šobí-
šek z Nahorub. Po skončení 

Město řídí podle 
dohody široká koalice

sedů kontrolního a fi nanč-
ního výboru. Celý průběh 
ustavuj íc ího zasedání 
zastupitelstva byl klidný 
a měl rychlý spád. I když 
lídři tří ze čtyř volebních 
uskupení, které sestavily 
kandidátky do 21členného 

Štětkovice mají nového 
starostu. Po 24 letech 
se rozloučil Josef Kunc

sledně ještě pětkrát. V čele 
obce tak stál celkem 24 let, 
po nichž odchází na za-
sloužený odpočinek.

Páteční ustavující schů-
ze zastupitelstva byla 
ve Štětkovicích krátká. 
Novým starostou zvolili 
zastupitelé jednomyslně 
Tomáše Jiráčka, povolá-
ním lesního technika z Bo-
řené Hory. Již čtvrt hodiny 
po zahájení schůze tak 
mohl letos čtyřiašedesá-
tiletý Josef Kunc sejmout 

Vančátova tiskárna za třicet 
let urazila velký kus cesty

v restituci nová majitelka 
a ta se tiskařině chtěla vě-
novat dále. „Protože jsem 

v části domu bydlel s rodi-

nou, tak mi dala najevo, že 

se máme rychle vystěhovat. 

Současně mi dala výpověď 

ze zaměstnání,“ hovoří 
krátce o dosud úplně neza-
hojených jizvách. 

Pole mezi obcemi Nahoruby a Krchleby zaplavily v sobotu traktory.
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SEDLČANY Martin Rataj 
ze Sedlčan má kvalifi kaci 
potřebnou k tomu, aby 
mohl stát u plotny a vařit 
v hotelích, restauracích, 
školních a závodních jí-
delnách a dalších stravo-
vacích zařízeních nebo 
roznášet to, co si hosté 
objednají. 

I když kuchařů a číšní-
ků není ani na Sedlčansku 
právě nadbytek, neuva-
žuje, že by v dohledné 
době profesi změnil. Je 
spokojen s povoláním, kte-

ré by ne každému vonělo. 
Konstatuje to sice s usmě-
vavou a poklidnou tváří, 
ale zároveň je jasné, že to 
myslí vážně. A jaký je jeho 
každodenní chleba? Pra-
cuje v Tyršově ulici v Sedl-
čanech na veřejných toa-
letách. Řemeslo převzal 
jako štafetu přibližně před 
deseti lety po svojí mat-
ce a stejně jako ona dbá 
o čistotu a také o příjemné 
prostředí. Před vchodem 
mu ještě při naší říjnové 
návštěvě krásně kvetly 
červené muškáty. 

Záleží i na počasí
„Nejde jednoznačně říci, 

v kterou hodinu je tady 

takříkajíc špička, že je tu 

víc lidí například při pří-

jezdu autobusů nebo když 

jdou od lékaře. Je to různé. 

Dost záleží na počasí. V let-

ních měsících se tu zastaví 

víc turistů než v zimě. Při-

chází sem lidé, kteří jedou 

přes Sedlčany na dovole-

nou nebo využijí veřejných 

tolalet i k opláchnutí a pře-

vlečení propoceného trič-

ka,“ poznamenává. Pro-
vozní doba je od sedmi 
hodin do půl páté odpole-
dne od pondělí do pátku. 

„V sobotu je otevřeno od 8 

do 11 hodin a výjimečně, 

což bývá při farmářských 

trzích, zavíráme až v pole-

dne a při slavnostech Rosa 

nebo jiných příležitostech 

existují také výjimky, ří-

díme se požadavky rad-

nice,“ dodává. Potvrzuje 
zároveň, že je zaměstnan-
cem Městského úřadu 
Sedlčany. 

Ne vždy je 
pohoda

„Ne vždy je tu klid a po-

hoda,“ nepopírá Martin 
Rataj. „Také se občas sta-

ne, že po návštěvníkovi, 

kterému je špatně, musím 

dost uklízet. Mám ale na-

štěstí dobrý žaludek a ča-

sem si člověk i na takové 

nemilé příhody zvykne,“ 

usmívá se. „Většina lidí je 

ale v pohodě,“ hodnotí.
Někteří příchozí si 

s ním chvíli popovídají, 
svěří se mu i se svými 
trablemi nebo radostmi. 
Jako na výjimečnou udá-
lost vzpomíná na jednu 
vystrašenou paní. „Přiběh-

la sem, bála se, že ji někdo 

sleduje, a tak se tady scho-

vala do doby, než došla 

k názoru, že nebezpečí po-

minulo. Ale jestli šlo oprav-

du o stalking nebo o její 

pocity, to nedokážu říci. 

Policii volat nechtěla,“ vy-
bavuje si silnější zážitek. 

Přebalovací pult pro 
miminka, o jehož pořízení 
a umístění na WC se jeho 
matka zasloužila, tu už ne-
najdete. „Starý se rozpadl 

a nový se nepořizoval,“ 
říká s tím, že maminkám 
doporučuje k použití zá-
zemí na poliklinice, která 
je v blízkosti nebo pří-
padně knihovnu v ulici 
kpt. Jaroše. 

Sportování má 
v genech

Na otázku, zda oprav-
du netouží po změně, 
pan Martin říká: „Rád si 

uvařím, ale doma a to, 

co mi chutná. Pochut-

nám si na těstovinách, ale 

i na mase. Rozhodně nej-

sem vegetarián.“ Obdivu-
hodné je, že se už před 
lety zbavil přebytečných 
kilogramů a už je zpátky 
nenabral. A jeho recept? 
„Mám v oblibě chůzi a běh. 

Trochu jsem polevil, ale 

opět se nyní snažím sporto-

vat denně alespoň čtyřicet 

minut. Hraji rád fotbal – 

přátelské zápasy,“ dodává 
a souhlasí s tím, že chůzi 
a běh na větší vzdálenos-
ti má i trochu v genech 
– zdědil ji po tátovi Stani-
slavu Ratajovi, o kterém si 
mohli čtenáři přečíst v čís-
le 39 Sedlčanského kraje.

Marie Břeňová

z ramen starostenský řetěz 
a zavěsit jej svému devěta-
dvacetiletému nástupci.

Devízami nového sta-
rosty jsou prosperita obce 
a spravedlnost. Také s úřa-
dem se loučící Josef Kunc 
na otázku, čeho si za uply-

Štětkovice mají nového 
starostu. Po 24 letech 
se rozloučil Josef Kunc

nulých 24 let v úřadě nej-
více cení, odpověděl jed-
noznačně: „Spolupráce.“ 
Vysoko hodnotí zejména 
vztahy v zastupitelstvu 
a s pokorou dodává: 
„Měl jsem štěstí na lidi – 

a na přátele.“

Tomáš Zouzal

Vyučený kuchař dal přednost 
zaměstnání na veřejných 
toaletách a nelituje

Martin Rataj je vyučený kuchař-číšník, ale zvolil si jiné zaměstnání 
a prý by neměnil.

SEDLČANY Nový sedlčan-
ský starosta Ivan Janeček 
by rád zvýšil podíl obča-
nů města na samosprávě. 
V komunálních volbách 
byl lídrem uskupení Šan-
ce pro Sedlčany a získal 
podporu velkého počtu 
voličů. Program Šance, 
který tvoří čtyři kapitoly, 
zmiňuje také příslib ote-
vření dveří radnice pro 
občany – a to doslova 
i obrazně. 

Jak tuto myšlenku chce 
nový starosta praktikovat? 
„Chtěl bych, aby občané 

neměli obavu jít na rad-

nici, aby zvýšili svůj podíl 

na samosprávě. Radnice 

pro ně musí být víc servis-

ní. Představoval bych si, že 

by ve městě existovalo kon-

taktní místo, kam by mohl 

kdokoliv z veřejnosti přijít 

se svým přáním či podně-

tem nebo oznámit, že něco 

v Sedlčanech nefunguje, 

jak má. Jeho podnět by byl 

úředníkem, který informa-

ci převezme, zaevidován, 

přeposlal by ji dál kom-

petentnímu pracovníkovi 

a zpětně by občan dostal 

informaci, jak se tím kdo 

zabývá,“ uvedl. 
Připustil možnost, že 

větší vstřícnost může být 
zneužita a někdo může při-
jít i s malichernými věcmi. 
Zároveň ale vysvětlil: „Ten, 

kdo nám napíše svoje jmé-

no a dá na sebe kontakt, tak 

zřejmě nebude jen provoka-

tér a této možnosti využijí 

neanonymně lidé s podněty 

nebo připomínkami, které 

budou mít svoji váhu. Jejich 

sdělení bude pro radnici 

signálem, že chtějí opravdu 

něco řešit.“ 

Sedlčanský starosta do-
dal, že zatím ještě nemá 
celý koncept vymyšlený, 
ale v lednu by jej podle 
jeho odhadu mohl předsta-
vit podrobněji.

Marie Břeňová

Nový starosta 
chce otevřít dveře 
na radnici

Tomáš Jiráček a Josef Kunc

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Neznámý pa-
chatel vnikl ze 17. na 18. říj-
na otevřenou ventilačkou 
do domu ve městě. Z vnitř-
ních prostor odcizil několik 
tisíc korun. 

REGION Ke dvěma stře-
tům se zvěří došlo 21. 

října. Nejprve v odpoled-
ních hodinách v katastru 
obce Oříkov, kdy lesní 
zvěř z místa střetu odběh-
la. Ve večerních hodinách 
se pak odehrála obdobná 
nehoda v katastru obce 
Křepenice. O dva dny 

později vběhla srna mezi 
obcemi Rovina a Nechva-
lice do jízdní dráhy mo-
tocyklu. Ke zranění osob 
naštěstí nedošlo.

Informace v této rubrice 

pocházejí ze svodek PČR 

Příbram

Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, 
přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

Č E R N Á  K R O N I K A

KOSOVA HORA Na ustavu-
jící schůzi zastupitelstva 
v Kosově Hoře byl za sta-
rostu obce opět zvolen 
Martin Krameš. Lenka 
Havlíčková bude zastávat 

další čtyři roky post mís-
tostarostky. Do rady obce 
zasednou kromě nich 
také Ladislav Hodík, Jitka 
Váňová a Martin Pyšna.

Marie Břeňová

Jak aktuálně vypadá 

výstavba bytového domu 

Mastník v dolní části Tyr-

šovy ulice?

Mastník byl již asi před 

měsícem zkolaudován, 
v současné době předává-
me byty klientům, podpi-
sují se kupní smlouvy, ná-
sledují zápisy do katastrů 
nemovitostí. V současné 
době bydlí v domě už dvě 
rodiny. 

O kolik bytů se celkem 

jedná?

V Mastníku je 22 bytů, 
od garsoniér až po veli-
kost čtyři pokoje a kuchyň. 
Všechny jsou prodány, 
kromě jednoho, o němž se 
právě jedná.

Do jaké míry využili 

této možnosti bydlení 

lidé z regionu?

Ve městě se již brzy začne stavět 
další bytový dům

Odhadem je to tak polo-
vina z bytů, zejména těch 
dvou až čtyřpokojových. 
Garsoniéry vlastní zejmé-
na majitelé takzvaně pře-
spolní – z Dobříše nebo 

z Prahy a budou je zřejmě 
pronajímat. Samozřejmě, 
že pro město by bylo lepší, 
kdyby tam měli trvalé byd-
liště. To ale nejsme schop-
ni ovlivnit. 

Splnil jste tedy touto 

výstavbou slib, který jste 

dal při směně pozemků 

zastupitelům?

Vše, co bylo ve smlou-
vě ujednáno, jsme dodrželi 
a pokud jde o výstavbu, 
tak ještě s poměrně vel-
kým předstihem. 

Rozhodl jste se, že 

v Sedlčanech nezůsta-

ne u jednoho bytového 

domu...

Určitě ne. Posláním 
společnosti Gefira stav-
by coby developera je 
zvelebovat a stavět. Při-
bližně před rokem jsem 
si vytipoval pozemek 
který byl již v té době 
veden v územním plánu 
pro výstavbu bytových 
domů. To byla veliká ná-
hoda. Následovalo pátrá-
ní po majiteli pozemku. 
To trvalo asi měsíc a další 
dva měsíce jsem ho pře-
svědčoval o prodeji. 

O jak velkou plochu 

jde a v jaké části Sedlčan 

se nachází?

Plocha pozemku je asi 
1 000 metrů čtverečních 
a nachází se naproti KDS. 
Je to takové skryté místo 
v zeleni, myslím si, že se 
tam bude moc příjemně 
bydlet.

Jak jste v přípravách 

na výstavbu daleko?

Zadal jsem architektům, 
aby dům navrhli a umístili 
v souladu s územním plá-
nem a byl akceptovatelný 
i pro současné obyvatele 
protějších bytů. Myslím, 
že se nám toto povedlo, 
i když je vše zatím na papí-
ře. Vytápění budeme řešit 
tepelnými čerpadly. 

Bude mít podobný 

vzhled jako Mastník? 

A má už také svoje jmé-

no?

To vůbec ne. Jde o úpl-
ně jinou typologii objektu. 
Dům bude mít čtyři po-
schodí a před ním budou 
garážová stání. Počítáme 
jak s balkony, tak s fran-
couzskými okny, dvěma 

předzahrádkami. Bude 
v něm situováno čtrnáct 
klasických bytových jed-
notek – dvoupokojových 
bytů s kuchyní a třípoko-
jových bytů s kuchyní. 
Garsonky ani nadrozměr-
né byty jsme tentokrát 
do projektu nezařadili. Ze 
zkušenosti víme, že tyto 
garsonky slouží násled-
ně majitelům především 
k pronájmům a větší byty 
jsou zase pro náš region 
příliš drahé. Pokud jde 
o pojmenování, tak má 
pracovní název BD Cihel-
na. Uvidíme, zda mu zů-
stane nebo ne. 

Kdy podle vašeho od-

hadu poprvé kopnete?

Při koupi pozemku jsme 
zjistili, že za bývalého re-
žimu byla od stávajících 
bytovek vedena kanalizace 
středem pozemku, což ani 
dřívější majitel nevěděl. 
Začínáme tím, že musíme 
nejprve udělat přeložku 
kanalizace. Následovat 
bude kácení náletových 

dřevin. S kopáním zákla-
dů bych chtěl začít v listo-
padu. Uvidíme, jaké bude 
počasí. 

Kdy začnete byty nabí-

zet? A budou byty cenově 

dostupné?

Zatím se připravujeme 
na to, jaké budou nákla-
dy na výstavbu bytového 
domu. Je jasné, že promít-
nout musíme infl aci, vyšší 
ceny materiálu… Budeme 
se snažit, aby ceny bytů 
byly dostupné a reálné.

Kdy podle odhadu pře-

dáte první klíče od bytů?

Pokud půjde vše podle 
plánu, tak se můžeme ba-
vit o konci roku 2024. Náš 
zájem je stavět efektivně, 

snižovat náklady, režie. 
Ale jen na nás nezáleží. 
Například, když objedná-
vám cihly, tak je nemohu 
nakoupit v potřebné výši, 
protože ještě nejsou v Ev-
ropě vyrobeny. A to může 
být překážka k rychlému 
dokončení. 

Marie Břeňová

Ondřej Pína má vše kolem nového bytového domu zatím na pa-
píře. Musí začít netradičně přeložkou kanalizace, která je vedena 
středem pozemku určeného k výstavbě.

Vizualizace bytového domu Cihelna

Kosovu Horu 
povedou nadále 
Krameš a Havlíčková

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Pavel Bednář, 
ředitel Sportovních are-
álů Sedlčany, je autorem 
nové publikace s názvem 
Historie organizované tě-
lesné výchovy a sportu 
v Sedlčanech od počátku 
do roku 2021. Jde o materi-
ál o rozsahu 85 textových 
stran na formátu A4, které 
jsou doplněny černobílými 
i barevnými fotografi emi. 
Na obálku grafi čka Zora 
Sokolová umístila snímky 
úspěšných sportovců – 
rychlostního kanoistu Da-
niela Havla, diskaře Petra 
Macáka, hokej reprezentu-
je Jiří Vladyka, fotbal Du-
šan Pudil a aerobik Luboš 
Hanus a Michaela Zelen-
ková. Pavel Bednář, který 
také dosáhl vynikajících 
úspěchů na sportovním 
poli a je dvojnásobný mistr 
světa v rychlostní kanoisti-
ce, nám řekl více v rozho-
voru.

Jak dalece do minu-

losti jste se za sportem 

ohlédl?

Do roku 1885, kdy se 
v Sedlčanech začíná tvořit 
historie organizovaného 
sportu, a to díky Sedlčan-
ské sokolské jednotě. Ta 
byla založena 2. června 
zmíněného roku v hostinci 
U Českého lva. Starostou 
se stal Jan Kühnel, jedna-
telem Jan Picha, poklad-
níkem Alois Šípek a náčel-
níkem František Duška. 

Tyto začátky sepsal k 80. 
výročí sportu pan Chvátal 
a z toho a z dalších jeho 
článků jsem dost čerpal 
informace, což mi práci 
usnadnilo. 

S jakými lidmi jste 

spolupracoval?

S Pavlem Hodysem 
mladším, synem správ-
ce rekreačního zařízení 
na Častoboři. Vybral si 
právě toto téma jako svo-
ji diplomovou práci a měl 
vše v elektronické podo-
bě, což bylo fajn. Hodně 
mi pomohli i fotbalisté 
s relativně novou knihou 
vydanou ke 100 letům sedl-
čanského fotbalu. Informa-
ce jsou tam podle mého 

názoru dokonalé. Pokud 
jde o jednotlivé sporty, tak 
jsem vždy oslovil součas-

ného vedoucího oddílu, 
který mi poskytl potřebné 
podklady. Jediný sport, 
který jsem sepsal přede-
vším já, byla kanoistika. 
Ale i to bylo určité dobro-
družství. Například se mi 
dostala do rukou kroni-
ka kanoistického oddílu, 
kdy na několika stránkách 
byly čtivě a podrobně 
popsány úplné začátky, 
kdy Bóža Karlík, stříbrný 
z olympiády v Berlíně, 
učil pádlovat Láďu Dvo-
řáka, ale zápisky končily 
vznikem oddílu. Tak to byl 
oříšek. V publikaci jsou 
tedy i u tohoto sportu urči-
té mezery, ale o místních 
reprezentantech, kteří se 
prosadili na vodě, se po-
dařilo shromáždit zajíma-
vé informace. Nešlo určitě 
vynechat Daniela Havla, 
který přišel do sedlčan-
ského oddílu v roce 1999 
a stal se z něj později nej-
lepší český kajakář, mistr 
světa, několikanásobný 
medailista z olympijských 
her v Londýně a v Rio de 
Janeiru... Jde o nejlepšího 
odchovance kanoistické-
ho oddílu v historii sedl-
čanského sportu. 

Máte pocit, že jsou me-

zery i u dalších popiso-

vaných sportů, kterých 

je opravdu celá řada?

Samozřejmě, že ano. 
Očekávám, jaké budou 
na publikaci reakce a zda 

se mi její čtenáři ozvou, 
aby sami doplnili chybějí-
cí informace. V budoucnu 
by potom na první vydání 
mohlo navázat druhé po-
drobnější vydání. 

Který sport má největ-

ší tradici?

Jak jsem se zmínil, akti-
vity začaly Miroslavem Ty-
ršem, zakladatelem Sokola 
a začaly se šířit po celé 
republice. Těžko říci, který 
sport byl ve městě první. 
Sokolové dělali všechno 
– hráli tenis, bruslili, hráli 
fotbal, ale hlavně cvičili. 
Většina sokolů se nevěno-
vala pouze jednomu, ale 
hned více sportům. 

Na jakou zajímavou in-

formaci jste během shro-

mažďování materiálů na-

razil?

Hodně zajímavá pro 
mě byla atletika. Víme, že 
donedávna neexistovala 
a konečně ji obnovila Bára 
Kelichová. Dobrý podnět 
mi dal také tajemník měst-
ského úřadu Vojtěch Hla-
váček, který se mě zeptal, 
zda bych nechtěl využít ně-
jakých svých sportovních 
kontaktů. Udělal jsem malý 
rozhovor s mistrem světa 
a stříbrným olympionikem 
v hodu diskem Imrichem 
Bugárem o Petru Macáko-
vi. V něm mimo jiné pro-
hlásil, že Petr byl největší 
a nejmohutnější český 
diskař a že měl až do roku 

1977 lepší výsledky než on. 
Dvojnásobný olympijský 
vítěz v kanoistice Martin 
Doktor mi například odpo-
vídal i na dotaz, co tomu 
říkal, když si Dan Havel 
bral za manželku jeho ne-
teř (úsměv). To jsou takové 
milé perličky.

V Sedlčanech žijete 25 

let, zmínil jste se v publi-

kaci také o svých zlatých 

medailích, které jste opa-

kovaně přivezl z mistrov-

ství světa?

Ne, ale zase budu jme-
novat pana tajemníka, kte-
rý mě do této informace 
trochu tlačil. Já jsem se 
ale snažil držet toho, že 
jde o historii sedlčanského 
sportu a tedy o těch spor-
tovcích, kteří ve městě svo-
ji kariéru začínali. Kromě 
Dana Havla zmiňuji i Jirku 
Hellera, Martina Dvořáka 
a další jména.... Já začínal 
sportovat v Praze a za Sedl-
čany jsem nikdy nezávodil, 
i když v době svých největ-
ších úspěchů v roce 2001 
a 2002 jsem v Sedlčanech 
již bydlel. Přesto by mi to 
připadalo nefér. 

Kde je možné knihu 

získat?

V Turistickém informač-
ním centru v Sedlčanech 
za stokorunový poplatek. 
Výtisků je omezený počet, 
ale je možné v případě vel-
kého zájmu udělat dotisk. 

Marie Břeňová

ZPRAVODAJSTVÍ

zastupitelstva, po volbách 
naznačili, s kým by chtěli 
spolupracovat, byla koneč-
ná dohoda trochu jiná... 
Jaká?

Připomeňme, že ODS 
získalo od občanů sedm 
mandátů, Šance devět, 
SNK čtyři a KDU-ČSL 
jeden.  „Bezprostředně 

po volbách jsme 27. září na-

vštívili zástupce ODS – Mi-

roslava Hölzela a Zdeňka 

Šimečka. Přišli jsme s tím, 

zda by bylo možné uzavřít 

nějakou širokou koalici. 

Bylo nám jasné, že koalice, 

která v Sedlčanech fungo-

vala v předchozích čtyřech 

letech, má mandátů víc. Po-

Město řídí podle dohody široká koalice
čítat umíme dobře. Nechtě-

li jsme být jako vítězové 

voleb zastrčeni do pozadí. 

Jsem přesvědčený, že po-

kud bude opozice, tak se 

zastupitelé budou vždy cítit 

trochu ukřivděně a nebu-

de to dobře. Myslím si, že 

zvláště v této těžké době by 

měli občané a lidé, kteří je 

zastupují, táhnout za jeden 

provaz, abychom zvlád-

li těžké období, které nás 

čeká,“ zdůraznil starosta, 
proč přišli s návrhem širo-
ké koalice. 

„Byli jsme vyslyšeni 

s tím, že návrh projedna-

jí v rámci ODS. Následně 

jsem se zúčastnil s kolegou 

Josefem Soukupem ještě 

jednání se zástupci SNK 

a KDU-ČSL. Bylo nám ozná-

meno, že jejich předchozí 

koaliční dohody platí. Když 

jsme ale dali návrh na širo-

kou koalici, tak stanovisko 

nezměnili,“ rekapituloval 
události, po nichž následo-
vala další setkání a vysvět-
lování, že široká koalice by 
byla jedním z řešení. 

„Argumentoval jsem tím, 

že pokud chceme zasypat ty 

pomyslné příkopy, musíme 

pro to něco udělat, abychom 

nevykopali ještě hlubší,“ 
podotkl Janeček. „Tři sub-

jekty si ještě ujasňovaly po-

zice a jejich jednání vyústila 

v informaci, že s naším ná-

vrhem souhlasí, a zároveň 

jsem dostal otázku, zda jsem 

připraven řídit město z pozi-

ce starosty.“ Ivan Janeček 
se netajil tím, že to pro něj 

bylo těžké rozhodnutí. „Ne-

měl jsem ale na vybranou, 

v předchozích jednáních 

jsem řekl, že jsem ochoten 

být starostou na plný úva-

zek. Tato otázka totiž padla 

od bývalého starosty už 27. 

září s tím, že pokud vznikne 

široká koalice, zda post při-

jmu. A já mu na ni odpově-

děl kladně,“ dodal otevřeně 
k událostem posledních 
týdnů. „Zároveň jsme se za-

vázali, že až do ustavujícího 

zasedání nebudeme dohody 

prezentovat. Nechtěli jsme, 

aby docházelo k nějakým 

spekulacím a tak jsme svoje 

odpovědi zúžili jen na to, že 

k dohodě došlo.“ 

Marie Břeňová

Do publikace o organizovaném sportu v Sedlčanech přidal autor Pavel 
Bednář jako bonus komentáře Martina Doktora nebo Imricha Bugára

Pavel Bednář napočítal 
přibližně dvacet sportovních 
disciplín, o nichž se v publikaci 
mohou zájemci dozvědět víc.

Nový starosta Ivan Janeček je 
přesvědčen, že občané a lidé, 
kteří je zastupují, by měli táh-
nout za jeden provaz. To byl je-
den z důvodů, proč Šance hned 
po volbách začala projednávat 
myšlenku široké koalice.

Dokončení ze strany 1



Stanislava Smolková, DiS.

MASÁŽE
relaxační, regenerační a léčebné

masáže dospělých i dětí
masáž pro děti s grafomotorickými obtížemi

262 55 Počepice 54          Tel.: 728 957 968

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-
měry. Tel.: 730 529 545.          240/22

Výkup starých peřin. Tel.: 
606 514 445.           241/22

Hledám pozemky k pronájmu pro ze-
mědělskou či lesnickou činnost, cena 5 000 
Kč/ha. Tel.: 601 521 516.         242/22

Prodám byt 3+1 v Sedlčanech, cena 
3 350 000 Kč. Volný od 10/2022. Tel.: 
792 309 899.           243/22

Prodám nové peřiny z domácího peří, 
souprava 1 000 Kč. Tel.: 605 816 004.  244/22

Prodám vykrmená prasata, váha cca 
200–250 kg, cena v živém 40 Kč/kg. Tel.: 
737 407 647.                245/22

Koupím československé dukáty a jiné 
zlaté mince. Tel.: 778 080 060.        246/22

Prodám hoblovku MŠ 300 – 3 nože, 
š. 300 mm – litinová, palisády d. 1 500 mm, 

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

 opravy všech motorových vozidel, traktorů, 
    zemědělských strojů, prodej náhradních dílů
 zámečnické a kovářské práce (mříže, kování, schody)
 svářečské práce v ochranné atmosféře, řezání plazmou
 prodej technických plynů, Linde technoplyn a propan butanu
 prodej motorových, převodových a hydraulických olejů
 výroba přístřešků, markýz – polykarbonát

ZEOS s. r. o.   Sedlec-Prčice
Tel.: 723 279 026 (do 15 hod.)

provede práce na zakázku i s montáží
ZEOS s. r. o. Sedlec - Prčice

Tel./fax: 317 834 320 (do 15 hod.)

provede práce na zakázku i s montáží

opravy všech motorových vozidel, traktorů, 

    zemědělských strojů, prodej náhradních dílů

prodej vodoinstalačního materiálu

zámečnické a kovářské práce (mříže, kování, schody)

svářečské práce v ochranné atmosféře, řezání plazmou

prodej technických plynů, Linde technoplyn a propan butanu

prodej motorových, převodových a hydraulických olejů

zastřešení bazénů - polykarbonát, ONDEX

výroba přístřešků, markýz - polykarbonát
Najdete nás v Petrovicích v areálu zemědělského družstva - přidružená výroba
Tel.: 318 856 219, e-mail: pv.petrovice@tiscali.cz, www.hadicepetrovice.cz

baterie auto i moto
oleje

maziva
kapaliny

hadice

rozvaděče na štípačky
rychlospojky
koncovky

M. L. ELEKTRO
elektromontážní práce
hromosvody
elektronické zabezpečovací   

     a kamerové systémy

Nabízíme 
dlouhodobě udržitelný příjem

Volejte 734 462 216

R O Z V O Z   J Í D E L  

Vzorkovna Vzorkovna 
koupelen koupelen 

400 m400 m22

Po - Pá: 7 - 17
So: 8 - 11

www.lumial.cz
Milan Poncar, Kosova Hora 77 (za hřištěm) Tel.: 318 821 249, 603 286 328

VODA - TOPENÍ - PLYN - MONTÁŽE
velkoobchod - maloobchod
 boilery DRAŽICE, TATRAMAT, 
 AEG, MIRAVA
 kompletní sortiment KORADO
 čerpadla do vrtaných studní
 Grundfos, Sigma, Pedrolo, Dab
 i domácí vodárny týchž značek
 kotle elektrické, plynové, tuhá paliva
 DAKON, SLOKOV, VIADRUS, 
 PROTHERM, KOVARSON, 
 BENEKOV atd.

AKCE na kompletní koupelny – sleva až 20 %

PROVÁDÍME REVIZE KOTLŮ 
na tuhá paliva

3D vizualizace 3D vizualizace 
koupelny zdarmakoupelny zdarma

Odhady cen a prodej nemovitostí
Realitní makléř Jiří Dráb
www.JiriDrab.cz      Tel.: 606 731 978

prům. 60 mm – půlené, sekretář, knihovnu, 
3x skříň – vše s nástavci, r. v. asi  1990 – ne-
používané, 2 skříňky, kredenc a 2 samostat-
né postele. Tel.: 606 273 545 – večer.  247/22

Pronajmu byt 3+1 v Petrovicích. Tel.: 
606 906 083.                248/22

Řádková inzerce 15 Kč/řádek
Tel.: 774 414 225, E-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz
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OBEC

Dublovice 5 0 0 0 2 3 1 4 2 2 4 1

Hřiměždice 0 0 1 1 0 0 0 0 1 0 2 1

Jesenice 0 0 0 0 1 0 0 2 3 1 0 0

Kamýk nad Vltavou 5 4 2 1 2 2 1 1 3 3 5 3

Klučenice 1 1 0 0 0 0 1 1 1 0 0 0

Kňovice 0 0 0 0 1 0 0 0 1 0 0 1

Kosova Hora 1 1 1 0 1 0 2 0 3 4 4 3

Krásná Hora nad Vltavou 5 2 1 1 1 2 4 5 4 4 2 2

Křečovice 1 4 3 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 0 0 0 0 1 1 0 3 0 0

Nalžovice 2 1 4 1 2 1 1 1 2 1 1 2

Nedrahovice 1 1 1 1 1 1 1 2 1 1 3 1

Nechvalice 3 2 2 1 1 1 2 1 2 1 1 1

Osečany 1 0 0 0 0 0 0 0 1 0 0 0

Petrovice 7 1 1 3 2 2 3 2 2 2 4 4

Počepice 0 0 0 0 1 0 1 1 3 1 0 0

Prosenická Lhota 0 0 0 0 1 0 1 0 2 0 0 1

Příčovy 2 0 0 1 0 0 2 2 2 0 0 0

Radíč 0 0 0 0 0 3 0 0 0 0 1 0

Sedlčany 16 14 17 12 12 16 15 11 14 19 17 15

Sedlec-Prčice 10 8 8 5 6 3 5 8 12 10 8 2

Solenice 0 0 1 1 1 0 0 0 0 0 0 1

Svatý Jan 1 0 0 1 0 1 1 1 0 0 1 0

Štětkovice 2 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vrchotovy Janovice 0 0 2 2 3 5 3 1 0 3 4 0

Vysoký Chlumec 3 2 2 0 0 1 3 2 3 3 0 3

Zduchovice 3 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1

Celkem 69 42 47 32 39 42 49 47 63 59 58 42

REGION V období od 16. 
do 23. října se celkový stav 
prokázaných případů ná-
kazy koronavirem v našem 
regionu snížil o 30 %.

Nárůst vidíme pouze 
v Kňovicích, Nalžovicích, 
Prosenické Lhotě, Soleni-
cích a Vysokém Chlumci, 
přičemž jde o jeden až tři 
případy. Stejný stav, jako 
tomu bylo při posledním 

sledování, mají ve čtrnácti 
obcích, v případě deseti 
obcí sledujeme pokles, ně-
kde dokonce na nulu.

Obec s rozšířenou pů-
sobností Příbram měla 
v neděli 23. října 137 
nakažených, což je o 27 % 
procent méně, než tomu 
bylo v pátek 14. října. Při 
porovnání stejných dnů 
vidíme na Sedlčansku po-

kles o 30 %. Votice a jejich 
okolí měly v neděli pouze 
5 aktivních případů. Vidí-
me tady pokles o celých 
84 % během devíti dnů. 
Nemocniční péči nepo-
třeboval v neděli žádný 
z nakažených na Voticku, 
jeden ze Sedlčanska a tři 
z Příbramska.

Olga Trachtová 

Hadáčková

SEDLČANY Poprvé po zvo-
lení starostou Sedlčan 
předsedal Ivan Janeček 
ve středu 20. října jednání 
městské rady. „Navazujeme 

v novém složení na činnost 

předchozí rady,“ uvedl. 
Z majetkových záležitos-

tí, které byly také na progra-
mu, se zmínil o klenotnictví 

Brilant. Nachází se na ná-
městí v budově, kde je měst-
ské muzeum. „Přiznejme si, 

že Brilant je určitou okrasou 

středu města. Jeden z kla-

sických prostor, který slouží 

jako prodejna s výlohou, 

což se u velkých prodejních 

komplexů moc nevidí.“ Vy-
světlil, že hlavním důvodem 

projednání bylo to, že vedle 
Hany Linhartové bude ná-
jemní smlouva o pronájmu 
městských prostor doplně-
na ještě o jméno Veroniky 
Hrstkové, dcery majitelky 
prodejny. Dosud platná do-
hoda je prodloužena o de-
set let – do 31. prosince 2032. 

Marie Břeňová

PETROVICE Po Penguin 
Boxu u domova seniorů 
na náměstí, který je bo-
hužel stále nefunkční, 
mohou obyvatelé obce 

nově využívat služeb 
Z-BOXu firmy Zásilkov-
na, který je umístěný 
u Obecního domu.

Jana Motrincová

Balíčky z e-shopů lze 
vyzvednout kdykoliv

Z-BOX vyrostl u Obecního domu.

Klenotnictví má prodlouženou 
smlouvu o deset let

Největší pokles evidují na Voticku

PETROVICE V pořadí osmý 
školní ples, který se ten-
tokrát nesl ve fi lmovém 
stylu, začal sezónu pod-
zimních společenských 
akcí v Petrovicích 21. října 
v Obecním domě. 

Po krátkém uvítání 
i proslovu ředitelky školy 
Hany Vošahlíkové, násle-
dovalo předtančení dětí 
z mateřské školy při ZŠ. 
Do předtančení se zapoji-
ly i učitelky Eliška Bílková 
a Pavlína Turková. Vyda-
řená kulturní vložka si vy-
sloužila ohromný potlesk. 
Mikrofonu se poté ujala 
opět ředitelka Vošahlíková. 

Při slavnostním nástupu 
představila každého de-
váťáka zvlášť. Prozradila 
mimo jiné, kam se vychá-

zející žáci chystají na další 
studia. Po stužkování a pří-
pitku došlo na předtančení 
čtrnácti žáků, které navíc 
vylepšila svým zpěvěm 
třídní učitelka Žaneta Vild-
tová. Hudební doprovod 
tradičně zajistila příbram-
ská kapela Signál.

Vzhledem k silnému 
ročníku se nyní konal ples 
třídy 9. A. Druhá třída 9. 
B se připravuje na svou 
společenskou akci v led-
nu. Ke dvěma plesům se 
kvůli velkému počtu žáků 
v obou třídách přistoupilo 
kvůli pohodlí návštěvníků, 
aby nebyl sál přeplněn. 

Po pátečním plně obsa-
zeném sále se to jeví jako 
správný tah. 

Jana Motrincová

Podzimní společenskou 
sezónu odstartoval školní ples

Třídě 9. A ze ZŠ Petrovice se ples vydařil na jedničku.
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SEDLEC-PRČICE Základní 
a mateřská škola Sedlec-Prči-
ce uspořádala ve čtvrtek 20. 
října projektový den u příle-
žitosti Mezinárodního dne 
kuchařů. 

V téměř každé třídě se 
kuchtilo něco jiného. Někde 
to byly jednohubky, jinde 
štrúdl nebo sladký dezert 
z piškotů a ovoce. Deváťáci si 
vyzkoušeli vařit podle recep-
tů našich známých kuchařů. 
Páťáci si zahráli dokonce 
na známou kuchařskou sou-
těž MasterChef. 

Odpoledne se pak usku-

tečnil 1. ročník Štrúdlobraní. 
Jeho hlavním cílem se stal 
pokus o překonání rekor-
du ve vytvoření nejdelšího 
jablečného štrúdlu v ČR 
(154,6 m). Celková délka 

sedleckých štrúdlů se na-
konec vyšplhala na 108,59 
metru. K překonání českého 
rekordu to napoprvé nesta-
čilo. Celkem věnovalo různé 
množství štrúdlu 206 pekařů. 

Návštěvníci akce mohli 
během odpoledne zhléd-
nout krátké doprovodné 
vystoupení, které si pro ně 
připravili žáci a učitelé z 1. 
stupně školy. Při závěrečné 
ochutnávce štrúdlů si moh-
li ke štrúdlu dopřát kávu 
nebo čaj ze školní kavárny. 
Na štrúdlech si druhý den 
také pochutnali všichni žáci 

a zaměstnanci školy. Další 
štrúdly putovaly na městský 
úřad, do Dětského domova 
Přestavlky a do Domu s pe-
čovatelskou službou v Sedl-
ci.                   František Vávra

PETROVICE Uplynulý ví-
kend v obci patřil kočov-
ným umělcům. V pátek 21. 
října vyrostl vedle fotba-
lového hřiště velký stan, 
ve kterém se v sobotu 
i v neděli odehrálo vždy 
jedno představení. V něm 
se představili akrobati, vy-

stupující s ohňovou show, 
žongléři, klauni a další. Při 
vystoupení vrhače nožů se 
mnohým zatajil dech, ale 
naštěstí nedošlo k žádné 
újmě na životech a tak cir-
kus pokračuje ve své cestě. 
Přesouvá se do Nechvalic. 

Jana Motrincová

SEDLČANY Marek Červený, 
zástupce fi rmy Renault pro 
Českou republiku, dopravil 
do Sedlčan ve středu 19. 
října nový sanitní vůz této 
značky. 

„Jde o sanitku velké fáze 

Master Renault, laicky řeče-

no ve stylu XXL, v níž se dob-

ře operuje s pacienty, je vyšší 

než dosud námi dodávané 

sanitní vozy, takže i člověk 

měřící nad 180 centimetrů si 

uvnitř může stoupnout. Ko-

lem takzvaného infarktové-

ho křesla a kolem lůžka lze 

chodit, protože je uvnitř cel-

kově více prostoru než v sa-

nitce, kterou jsme předávali 

do Sedlčan před rokem. Tato 

je navíc vybavena v zadní 

části nezávislým topením 

a účinnou klimatizací,“ vy-
počítával Červený některé 
zřejmé výhody. 

„Stejně jako menší typ sa-

nity Renault Trafi c má i tato 

tři pevné sedačky, jedno 

infarktové křeslo, jedna od-

nímatelná a polohovatelná 

nosítka,“ pokračoval. „Upo-

zornil bych také na nájezdo-

vou rampu opatřenou písty, 

což usnadní zdravotníkům 

manipulaci s nosítky,“ dopl-
nil jeho slova za výrobce ná-
stavby Zdeněk Mráz. Před-
vedl také dobrou světelnost 
LED světel v zadní části vo-
zidla, zábleskovou techniku, 
posuvná okna, polohovatel-
né zádové opěrky a mnoho 
dalších výhod. 

Michal Kozel, který za-
sedne za volant nové krasa-
vice, pracuje v sedlčanské 
nemocnici jako řidič osm let. 

„Za pacienty jsem za tu dobu 

najezdil víc než 400 tisíc ki-

lometrů,“ řekl nám, když mu 
předávající Marek Červený 
a Zdeněk Mráz svěřovali 
klíčky od auta a odpovídali 
na jeho dotazy a poskytova-
li mu i některé cenné rady. 
Ředitel nemocnice Filip Zít-

ko řidiče požádal, aby mu 
po odzkoušení sdělil svoje 
poznatky a připomínky 
k novému typu vozu.

Událost ředitel Zítko 
okomentoval slovy: „Pokra-

čujeme v projektu pravidel-

né roční obměny vozového 

parku, takže naše vozy ne-

jsou nikdy starší než pět let 

a nikdy nemají najeto více 

než půl milionu kilometrů. 

Vždycky tu nejstarší ná-

sledně prodáváme,“ dodal 
s tím, že v současné době 
je sanitek šest, z nichž 
jedna je vedena jako zá-
ložní pro případ poruchy 
některé z těch ostatních. 
„Držíme jednu značku. 

Až do letošního roku jsme 

brali model Renault Trafi c. 

Tentokrát jsme se rozhodli 

zkusit vůz vyšší třídy a na-

bídnout našim pacientům 

více prostoru a vyšší kom-

fort transportu. Uvidíme, 

jakou uděláme zkušenost. 

Pokud bude dobrá, budeme 

se držet většího modelu,“ 
poznamenal Zítko. 

„Zkušenost jiných ne-

mocnic je ta, že používají 

oba typy vozidel, nejsou 

orientovány jen na jeden 

druh. Osvědčilo se jim, že 

v místech, kde se musí řidič 

proplétat užšími ulicemi, je 

vhodnější menší typ Trafi c, 

zatímco při převozu pacien-

tů do krajských nebo fakult-

ních nemocnic po dálnicích 

nebo silnicích první třídy 

používají raději větší auta,“ 
sděloval Červený. Zmínil 
se ještě o jedné výhodě, 
uvedl příklad z táborské 
nemocnice, kdy přepravu 
nemocného muže s velkou 
hmotností zvládla obsluha 
až po zapůjčení větší sanit-
ky z Českých Budějovic. 

Marie Břeňová

PETROVICE Nebývalý zá-
jem projevili zákazníci 
o vepřové hody, které se 
konaly u hospody Pod 
Věží v Petrovicích v pátek 
21.října. 

Jak konstatoval majitel 
Tomáš Szabo, po jitrnič-
kách, jelítkách ale i ostat-
ním zabijačkovém zboží 
se jen zaprášilo. Milovníci 
dobrot z vepřového masa, 
na které se nedostalo, však 
nemusí smutnit. Hody se 
budou konat pravidelně 
každý měsíc. 

Jana Motrincová

Štrúdlobraní aneb Společný 
pokus o hodně dlouhý štrúdl

Kočovní umělci představili 
dechberoucí vystoupení

Vrhač nožů měl natrénováno. Při jeho vystoupení nedošlo k žádné 
újmě na zdraví.

Nová sanitka sedlčanské 
nemocnice má řadu výhod

O zabijačkové dobroty byl velký zájem

Tomáš Szabo má radost. Záruka kvality prodávaných výrobků 
způsobila, že dvě hodiny po zahájení vepřových hodů už nebylo 
skoro co prodávat.

Sedlčanská nemocnice pokračuje v obnově vozového parku. 
Na snímku vedle Filipa Zítka (zcela vpravo) je řidič Michal Ko-
zel, kterému je sanitka svěřena do péče.
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Začátek 
podnikání 
ve sklepě

A jak to bylo dál? „Kama-

rád měl byt Na Potůčku a tak 

jsem se s ním domluvil, že 

mi jej prodá. Musel jsem si 

v té době peníze půjčit, byť 

za cenu lichvářských úroků 

25 procent. Začínal jsem pod-

nikat s manželkou ve sklepě. 

Sítotisk a knihtisk jsem dělal 

já a pomalu se výroba rozjíž-

děla,“ upřesňuje. A tak uví-
tal v roce 1994 nabídku teh-
dejšího partnera jeho dcery, 
aby část výroby přesunul 

do Příčov do stodoly. „Když 

nám tam z Holandska dopra-

vili nějaké stroje, nestačili 

se divit tomu, jak dokážeme 

pracovat takzvaně na kole-

ni,“ říká spontánně. „Naproti 

tomuto dvoru prodávali míst-

ní zemědělci takovou bara-

biznu, kterou jsem od nich 

za tři čtvrtě milionu koupil,“ 
líčí, jak následovala další 
půjčka s tím, že majetek mu-
sel zároveň zastavit. Prodal 
i garáž a zahrádku... Po této 
investici přenesl do Příčov 
celou výrobu. „Řezačka, 

jednobarevka, grafopress – 

stroj na knihtisk, i sázecí stroj 

nebyly nejnovější. Takhle 

jsme to pytlíkovali,“ usmívá 
se. Zaměstnával v té době 
osm lidí. 

Mezitím dům v Havlíč-
kově ulici změnil majitele, 
koupil jej John Lobkowicz 

Vančátova tiskárna za třicet let 
urazila velký kus cesty

a rozjel výrobu hraček. Ne-
setrval zde však dlouho 
a v roce 1996 nabídl Oldřichu 
Vančátovi dům ke koupi. Nej-
dřív prý ho napadla otázka: 
„Kde bych na to vzal?“ Potom 
však převládly další myš-
lenky. „Řekl jsem si, že tohle 

řízení osudu je pro mě vlast-

ně takovou satisfakcí za ten 

vyhazov,“ vypráví. A tak se 
rodina Vančátova stěhovala 
zpět do Havlíčkovy ulice – 
do bytu i výrobních prostor. 
„Postupně jsem zveleboval 

bydlení pro nás a také výrob-

ní prostory. Důležité bylo udě-

lat novou dobrou střechu,“ 
dodává. Počet zaměstnanců 

se z dvanácti v roce 1996 
rozrostl na současných osm-
náct. Na fl uktuaci si nemůže 
sedlčanská tiskárna stěžovat. 
„Trefi li jsme na dobré zaměst-

nance. Například Jirka Hře-

bejk a Jitka Spilková u nás 

pracují od samého začátku,“ 
sahá Oldřich Vančát pro 
konkrétní příklad věrnosti 
k fi rmě. „Zaměstnáváme ale 

i mého bratrance, švagro-

vou...,“ doplňuje dcera Mar-
gita otcova slova. 

Dcera důstojnou 
pokračovatelkou

Margita dokončila grafi c-
kou školu v roce 1998 a díky 
tomu, že měla k otcově ře-
meslu dobrý vztah a prá-
ce ji bavila, tak v ní našel 
důstojnou pokračovatelku. 
„Celá rodina mi pomáhala, 

radila, ale o všem ve fi rmě 

jsem rozhodoval výhradně 

já sám. Nenechal jsem si 

do toho mluvit, a i když jsem 

zastavil v podstatě všechen 

majetek, měl jsem v tomhle 

od rodiny volnou ruku a jest-

li něco pokazím nebo ne, 

bylo jen na mně,“ dodává 
popravdě Oldřich Vančát. 
„Jsem šťastný, že Margita je 

šikovná, všechno ve fi rmě 

dobře zvládá a teď se po-

dařilo, že i její dcera, moje 

vnučka – 23letá Karolínka 

– také vystudovala grafi ckou 

školu. Díky dalším dvěma 

generacím vím, že tiskárna 

nezanikne, jak tomu bylo 

u řady mých známých, kteří 

skončili proto, že neměli ná-

sledníky nebo nikdo z nich 

nechtěl pokračovat,“ pozna-
menává. 

Potvrzuje, že v podni-
kání nelze ustrnout a mo-
dernizace je nutností. „Teď 

jsme například koupili no-

vou lepičku, před šesti lety 

se nám podařilo získat po-

prvé a možná naposledy 

dotaci z fondu Evropské 

unie a zakoupit takzvanou 

pětibarevku B2, na kterou 

bychom se jinak nezmohli,“ 
naváže na jeho slova Mar-
gita.

Důležité České 
dráhy 

Sehnat zákazníky bylo 
v začátcích podnikání 
dost těžké a konkurenční 
prostředí v regionu bylo 
dost silné. „Zachránily mě 

a na nohy v podstatě posta-

vily České dráhy, od nichž 

jsem dostal velikou speci-

ální zakázku, kterou jiné 

tiskárny nezvládaly. Zapů-

sobil i název, který jsem pro 

tiskárnu vymyslel – VAN-

druck. Evokovalo to u nich 

zřejmě dojem, že jde o něja-

kou lepší společnost,“ chvá-
lí dobrého obchodního 
partnera, pro kterého tiskl 
spoustu tiskopisů, včetně 
obrovského množství jíz-
denek, z nichž každá měla 
jiné číslování. 

Jako na výjimečnou 
zakázku, kterou zvládli, 
vzpomíná podnikatel – za-
kladatel – na dva milio-
ny kartiček pro Telecom. 
„Kartičky byly tak malé, že 

nešly dát do žádného stroje, 

museli jsme vše dělat ručně. 

Zapojil jsem do této operace 

lidi v širokém okolí, dal jsem 

jim domů mašinky na šití, 

které jsem pořídil a které se 

dál nedaly už použít,“ zmi-
ňuje práci, s níž se tiskárna 
vyrovnala se ctí. 

Příhoda 
s obarvenými 
vlasy

K navázání spoluprá-
ce s Telecomem se váže 
úsměvná historka. „Se zná-

mým, který byl u mě také 

načas zaměstnán, jsme se 

ve Francii vsadili, že pobě-

žíme ze Sedlčan do Příčov 

a že kdo ten běh vyhraje, 

tak tomu druhému nechá 

obarvit vlasy na hlavě pod-

le uvážení. Věřil jsem svojí 

fyzičce, a tak jsem si při-

pravil na svého rivala zla-

tou barvu. Ukázalo se, že 

je víc trénovaný a já sázku 

prohrál. Nepomohly mi žád-

né argumenty, že se druhý 

den účastním výběrového 

řízení na ty miliony kartiček 

pro Telecom. Nedalo se nic 

dělat a já se přišel ucházet 

o významnou zakázku se 

zlatou, místy ale šedivou 

hlavou. Dodnes nechápu, 

že můj přeliv tak zapůso-

bil. Sklidil jsem pochvalu, 

jak vypadám zajímavě a já 

to výběrové řízení vyhrál,“ 

usmál se, jak sobě i výbě-
rové komisi zpestřil touhle 
„klukovinou“ nudné jedná-
ní s ostatními uchazeči. 

Třetí cena 
za knihu

Tiskárna VANdruck spo-
lupracuje se sedlčanskou 
spisovatelkou Markétou 
Vítkovou k její spokojenos-
ti, kdy plní její představy 
o knize, které se zdají zpo-
čátku až nesplnitelné. Van-
čátovi jsou hrdi na úspě-
chy, s kterými se její díla 
setkávají na knižních vele-
trzích. Na dobrém výsled-
ku má svůj podíl i tiskárna. 
Knihu Jak barevná je mod-
rá odměnil Svaz polygra-
fi ckých pracovníků třetím 
místem. Porota ocenila vy-
soký podíl ruční knihařské 
práce a neobvyklé řešení 
katalogové vazby... 

Oslava jaksepatří
Třicetiletou existenci 

fi rmy VANdruck v říjnu 
Vančátovi oslavili, přizvali 
k tomu současné i bývalé 
zaměstnance i některé ob-
chodní zástupce. Výročí jim 
budou připomínat dárkové 
předměty. Sešlo se více než 
padesát lidí. Nechyběl ani 
přípitek šampaňským. 

„Tiskáren je v republi-

ce hodně, ale tím, že jsme 

ve vlastním objektu a ne-

musíme někomu dalšímu 

platit nájem, tak nemusíme 

ceny šponovat nahoru. Jsme 

konkurence schopní,“ podo-
týká Oldřich Vančát, který 
stále dceři pomáhá. Řídí se 
i jeho heslem: „Společnost 

je dobrá věc, ale je lepší při-

jmout některé rady a řídit fi r-

mu sám.“ Jeho doménou je 
především zpracování seri-
ózní cenové kalkulace pro 
zákazníka. „Největším pro-

blémem je srážka s blbcem,“ 
zmiňuje příklad nespolehli-
vého zákazníka, který ar-
gumentuje svojí platební 
neschopností a přitom při 
telefonování zjistí, že si uží-
vá exotickou dovolenou... 
I to se prý stává.

Marie Břeňová

I když vede sedlčanskou tiskárnu Margita Vančátová, její otec Oldřich je připraven kdykoliv dceři 
pomoci. Je na ni hrdý a těší ho, že v tiskařském řemesle pokračuje.

Dokončení ze strany 1
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S T R U Č N É  D Ě J I N Y 

S E D L Č A N  ( 1 0 )

Po zabrání pohraničí mni-
chovskou dohodou v září 
1938 přišli do Sedlčan prv-
ní uprchlíci a s nimi jasné 
vědomí, že se životy míst-
ních zásadně promění. 
Před vlastním vystěhová-
ním se však odehrála ješ-
tě řada dalších zásadních 
událostí.

V březnu 1939 Sedlčan-
skem projížděli němečtí 
okupanti a tehdy také do-
šlo v Sedlčanech k zatý-
kání cílenému na místní 
komunisty. Od podzimu se 
začalo regulovat zásobová-
ní potravinami lístkovým 
systémem, s dalšími a dal-
šími restrikcemi vyhasínal 
společenský život. Nastalá 

situace motivovala mnoho 
lidí, aby se zapojili do od-
boje, z místních byli členy 
organizace Obrana národa 
například Karel Vystyd (za-
tčen v únoru 1940, propuš-
těn r. 1943) nebo Cyril Bu-
zek (zatčen v únoru 1940, 
zahynul v Mauthausenu 
v prosinci 1941).

Nejsi lněj i  samozřej -
mě pociťovalo nenávist 
od Němců židovské oby-
vatelstvo. Sedlčanští židé, 
dlouhodobě stíháni naří-
zeními, omezováni zákazy 
činnosti a celkově vylou-
čeni z veřejného dění, byli 
transportováni 31. srpna, 
resp. 1. září 1942 v počtu 45 

osob. Dodejme, že z celého 
soudního okresu Sedlčany 
bylo uvězněno 147 Židů, 
z nich válku přežilo šest.

Atentát na Heydricha 
vyvolal tvrdou reakci, 
oběťmi tzv. heydrichiády 
se stala mj. rodina sedl-
čanského nožíře Augus-
tina Rebce přestěhovaná 
na Mělník. Místní se pak 
snažili zorganizovat pomoc 
rodinám uvězněných, ale 
tato iniciativa byla v břez-
nu 1943 odhalena a její 
aktéři (Gustav Bohatý, 
Ludvík Hlinecký aj.) byli 
sami uvězněni (z nich tři 
propuštěni, ostatní putova-
li do koncentračních tábo-
rů, kromě jednoho přežili).

Idea zřízení výcvikové-
ho prostoru pro jednotky 
SS byla součástí plánů 
na germanizaci českých 
zemí, posvětil ji rozkaz 
Heinricha Himmlera z po-
čátku března 1942. Vystěho-
vání území mezi Sedlčany 
a Benešovem se uskuteč-
nilo v pěti etapách, Sedl-
čany byly ovšem vysídle-
ny mimo etapy do konce 
července 1943, nařízení se 
týkalo více než 2 000 oby-
vatel města. Vojenský pro-
stor využívaly tankové, dě-
lostřelecké a protitankové 
jednotky SS, na zeměděl-
ské půdě na okrajích cvi-
čiště hospodařily vojenské 
statky (SS-Hof). Pobyt ně-
mecké armády na našem 
území a v našem regionu 
trval další necelé dva roky. 
Za tu dobu se místní nau-
čili s okupanty vycházet 
a nedošlo už téměř k žád-
ným vážnějším konfl iktům.

Pouhých několik dní 
před koncem války, 19. 
dubna 1945, se odehrál tra-
gický příběh dvou posádek 
amerických bombardérů, 
který se často připomíná.

Oddíly SS opustily cvi-
čiště 9. a 10. května 1945 
a přes Kamýk směřovaly 
do amerického zajetí, Rudá 
armáda dorazila na Sedl-
čansko 10. a 11. května.

Pavel Žak

Dopady druhé 
světové války

V červnu 1944 byla nešťast-
nou náhodou zabita žákyně 
Marie Tancibudková z Třebnic. 
Německý tank vjel na chod-
ník a děvče přimáčkl ke zdi 
domu. Foto: Městské muzeum 
Sedlčany

REGION František Zeman 
ze Sedlčan nás upozornil 
na vandalský čin, který 
zjistil při obchůzce svého 

pozemku u Příčov, jenž zís-
kal v restituci v roce 1995 
a rozhodl se jej neprodat 
a využívat pro pořádání 
dětských táborů, zejména 
skautských. Okolí Krčíno-
va rybníku Musík si oblí-
bily jak oddíly z Příbrami, 
tak například z Višňové.

„Na louce tu bývají v létě 

řadu let postaveny stany 

s podsadou a dokonce 

i teepee. Mám rád, když se 

taková základna při příjez-

du postaví a po ukončení 

nezbyde kromě zázemí pro 

polní kuchyni nic a je ukli-

zeno,“ říká úvodem setkání 
Zeman, řečený Prófa. Byl 
šokován, když v lesíku nad 
loukou uviděl, že litinový 
kříž byl úmyslně od ka-
menného podstavce ura-
žen a že se kolem dokola 

povalují jen rozlámané li-
tinové kousky. „Babička mi 

vyprávěla, že křížek na to-

mhle místě stál od ukončení 

druhé světové války, kdy 

docházelo ke spojování po-

zemků. V té době jej sem 

někdo přemístil. Byl tady až 

do letošního roku, ukrytý 

mezi stromy a nikomu ne-

vadil. Naopak, slyšel jsem, 

že lidé kteří náhodně šli 

kolem, se u něj i pomodlili,“ 
poznamenává. Vylučuje, 
že by se takového barbar-
ského činu dopustil snad 
někdo z účastníků letních 
táborů. „Mládež, která tu 

o prázdninách bývá, je 

vychovávána podle skaut-

ských a křesťanských zá-

sad,“ argumentuje Zeman, 
který je dlouholetým ve-
doucím činovníkem Juná-
ka. „Proč to někdo udělal? 

Jaký k tomu měl důvod?“ 

nenachází uspokojivé od-
povědí. „Myslím, že je tato 

památka neopravitelná a je 

nenávratně pryč,“ dodává 
věcně. 

Cestou zpět se s ním za-
stavujeme blízko větrného 
mlýna, kdy jsme v srpnu 
upozorňovali na podobný 
nepochopitelný čin. Na zni-
čený litinový kříž upozornil 
v té době Josef Bareš z Pří-
čov. Podle vlastních slov 
chtěl poukázat především 
na to, jak se k památkám, 
které na vesnici ochraňova-
ly a uctívaly celé generace, 
může jedinec hrubě zacho-
vat. V té době zároveň při-

slíbil, že se pokusí sehnat 
novou sošku ukřižovaného 
Krista a spolu s rodinou Pi-
líkových, kteří mají k místu 
bližší vztah, vše zdarma 
opraví. Jak řekl, tak se sta-
lo. Na dalším snímku o tom 
přinášíme důkaz. 

Marie Břeňová

Vandalům není nic 
svaté, zničili další kříž

V pondělí 31. října tomu bude 15 let, 

co nás navždy opustil náš tatínek 

a dědeček pan 

Josef Petrášek z Osečan.
S úctou a láskou vzpomínají 

děti s rodinami.

Vzpomínku tichou chceme ti dát, aby každý vzpomněl, kdo měl tě rád.

František Zeman za hranicemi svého pozemku objevil zničenou 
sakrální památku. Kříž s Kristem někdo násilím oddělil od kamen-
ného podstavce a rozlámal jej na drobné části.

Josef Bareš a rodina Pilíkova dala památku, která se letos také 
stala cílem vandalů, do pořádku.
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SEDLČANY/KŇOVICE Danie-
la Sokolová je žákyní 9. B 
sedlčanské 2. ZŠ Propoje-
ní, bydlí v Kňovicích a už 
od svých prvních krůčků 
na základní škole se věnu-
je studiu angličtiny. Danie-
la na přelomu září a října 
absolvovala čtrnáctiden-
ní studijní pobyt v Irsku. 
Po jejím návratu jsme se 
zeptali na její zážitky, které 
získala na Ostrovech.

Danielo, na jakém zá-

kladě byl připraven tvůj 

pobyt v Irsku? 

Učitel Pavel Sirotek, 
který vyučuje angličtinu, 
vytvořil projekt podle pro-
gramu Erasmus (vzděláva-
cí program Evropské unie, 
který podporuje spoluprá-
ci napříč odvětvími vzdě-
lávání – pozn. red.), který 
byl schválen.

Kde konkrétně jsi 

svůj studijní pobyt ab-

solvovala?

Bydlela jsem v městeč-
ku Ennis, které je možná 
jen o něco větší než Sedl-

čany. Poblíž je větší město 
Limerick. Ubytována jsem 
byla v rodině kamaráda 
mého taťky. Rodina má tři 
děti, a protože jejich dcera 
Emily je ve stejném věku, 
jako jsem já, chodily jsme 
společně do školy. Účast-
nila jsem se běžné výuky 
a učila se s ostatními žáky 
všechny předměty. Nej-
sem si úplně jistá, protože 
tam mají trochu jiný sys-
tém, ale řekla bych, že ško-

la byla podobná našemu 
gymnáziu. Studovaly tam 
samé holky, bylo nás dva-
cet sedm. 

Nakolik jsi byla před 

svým příjezdem do Irska 

vybavena znalostmi, po-

kud se týká angličtiny?

Měla jsem zkušenosti ze 
školy. Angličtinu se učím 
od první třídy, a navíc můj 
taťka byl učitelem anglič-
tiny. Ráda rovněž sleduji 
seriály v angličtině, což mi 
také hodně dalo. Rozumě-
la jsem proto skoro všemu, 
a pokud jsem něčemu ne-
rozuměla, slovo jsem si 
dohledala nebo jsem se 
zeptala. Říkali, že moje an-
gličtina je skvělá, a že ani 
nečekali, že přijede někdo 
takto jazykově vybavený. 
To mě hodně potěšilo. 
(úsměv) 

Našla sis tam kromě 

Emily i další kamarádky?

Moje kamarádka mě 
tam zapojila do její skupi-
ny kamarádek, takže jsem 
si tam našla i další kámoš-

ky. Hlavně s Emily si doteď 
pravidelně píšu, ale v kon-
taktu jsme byly i předtím.

Bylo v Irsku pro tebe 

něco netradičního, co tě 

překvapilo?

Nejvíce mě překvapila 
škola, protože byla čistě 
dívčí, a navíc v ní děvča-
ta chodila v uniformách. 
Já jsem v uniformě sice 
chodit nemusela, ale ji-
nak všechny dívky muse-
ly dodržovat dress code. 

Překvapilo mě také, že při 
výuce mají všichni svůj 
vlastní iPad a nepoužívají 
učebnice. Škola tam začí-
ná pět minut před devátou 
hodinou a končí v šestnáct 
hodin. Mezitím je jedna 
patnáctiminutová a jedna 
hodinová přestávka, ale ji-
nak tam jedou pořád v jed-
nom kuse.

Stihla jsi poznat z Irska 

také jiné oblasti, než měs-

to, ve kterém jsi bydlela?

Byli jsme se podívat 
u oceánu na útesy a také 
jsme navštívili hlavní měs-
to Irska Dublin. Tam jsem 
navštívila Národní galerii 
a užila jsem si i projížďku 
městem. Byla jsem se po-
dívat také v městečku Gall-
way a na několika dalších 
místech. Poznala jsem tedy 
i kus Irska. 

Jak na tebe působili 

Irové, pokud bys je měla 

srovnat s lidmi u nás?

Přišli mi takoví, že re-
spektovali jeden druhého 
více, než se respektují lidé 
u nás. Zdálo se mi, že mají 
lepší přístup k odlišným li-
dem, než jsou oni.

Nakolik je v Irsku roz-

dílná strava?

Ve škole je rozdíl v tom, 
že tam nemají obědy. Jídlo 
si tam musí nosit vlastní. 
Mají malý oběd, nebo spí-
še svačinu, a velké večeře, 
na což jsem nebyla úplně 
zvyklá. (úsměv)

N e p l á n u j e š  t e ď 

po svém návratu pro 

své kantory a spolužáky 

přednášku o Irsku?

Budu dělat pro spolužá-
ky prezentaci. Kromě toho, 
že budu přednášet, ukážu 
jim fotografi e, a také budu 
muset sepsat absolvent-
skou práci o tomto pobytu. 
O Irsku a zdejším školství.

Brzy ukončíš základní 

školní docházku. Na které 

škole budeš studovat dál?

Jednu přihlášku si budu 
podávat na sedlčanské 
gymnázium a zvažuji také 
studium na pedagogické 
škole v Praze. Ráda bych 
angličtinu uplatnila.

David Myslikovjan

akce nám odpověděl na ně-
kolik otázek.

Jaká je historie vaší 

soutěže v orbě?

Sešli jsme se dnes 
na poli počtvrté s tím, že 
v době covidu jsme měli 
dvouletou přestávku. His-
torie traktorů je v Nahoru-
bech dlouholetá, protože 
pořádáme srazy Zetorů. 
Konají se obvykle o prv-
ním víkendu po čarodějni-
cích. Pokud dobře počítám, 
příští rok to bude dvacet 
let, co tato setkání pořádá-
me. Chtěli jsme další akci 
v podzimním termínu a vy-
mysleli jsme si orbu.

Zaslechl jsem, jak si je-

den z oráčů v žertu stěžuje, 

že zatímco minule to měl 

tvrdý, letos to má měkký. 

Zaznamenali jste už někdy 

v minulosti při vaší soutě-

ži tak deštivý den?

Dnešek je extrémní, 
dokonce jsme uvažovali 
o zrušení soutěže. Ráno 
jsem přijel za kluky, a ptal 
jsem se, hoši, co, vykašle-
me se na to? Přijeli jsme 
na pole a náš jednatel 
řekl, že je to dobrý, jdeme 
do toho. A nakonec se to 
vyplatilo. Traktory se sice 
bořily, ale byl to pro každé-
ho souboj v rovnocenných 
těžkých podmínkách a ka-
ždý ze soutěžících v nich 
mohl předvést, co dokáže.

Kolik oráčů se dnešní 

akce zúčastnilo a v ja-

kých disciplínách sou-

těžili?

Zúčastnilo se čtrnáct 
souprav. Deset jich bylo 
jednostranných a čtyři 
oboustranné. Měli jsme tři 
disciplíny na každou orbu 
pro jednostranné soupra-
vy. Pro oboustranné byly 
dvě disciplíny.

Spanilá jízda 
a písnička Ach 
synku, synku 

Po skončení soutěžního 
programu následovala spa-
nilá jízda oráčů s pluhem 
v zemi a volná zábava. 
Ještě předtím však došlo 

Oráči čelili nepříznivému 
počasí a v závěru akce 
si zazpívali oráčskou 
hymnu

na vyhlášení výsledků. 
Zvítězil Jan Šmíd z Blažimi, 
na druhém místě se umístil 
Lukáš Kadlec ze Sedlce-Pr-
čice a na třetím Petr Vše-
tečka ze Sestrouně. 

Na poli soutěžil mimo 
jiné traktor z roku 1959 
a další byl vyroben až 
ve Francii. Jednotliví 
účastníci orby se také 
představovali. Přijeli ze 
Sedlce-Prčice, Břevnice, 
Zaječí, Luhů, Vilasovy Lho-
ty a nejvíce jich bylo z Na-
horub. Moderátor Zbyněk 
Šobíšek také zažertoval, že 
jeden ze soutěžících přijel 
až z dalekého Dublinu, ale 
nakonec se ukázalo, že to 
zase až tak daleko neměl. 
Do místa konání soutěže 
totiž přijel z Dublínů, takže 
to měl vlastně jenom přes 
kopec. 

Za všechny oráče 
jsme oslovili Vladislava 
Lesáka, který na Zetoru 
dorazil z Vilasovy Lhoty 
u Petrovic. Účastník sou-
těže nám řekl: „Se svým 

Zetorem jsem na Nahorub-

ské orbě poprvé, ale jinak 

jsem tady už poněkoliká-

té. Cesta sem mi trvala 

s traktorem přes hodinu. 

Jsem soukromý zemědělec 

a hlavně u nás chováme 

býky. Jsem už teď v dů-

chodu, ale dříve jsem se 

věnoval soukromému ze-

mědělství při své práci. 

Pracoval jsem v této ob-

lasti pětatřicet let, tři roky 

jsem byl u technických slu-

žeb a devět let jsem praco-

val ve Skoupým v kame-

nolomu.“

V závěru soutěže si 
oráči zazpívali svoji hym-
nu, kterou je písnička Ach 
synku, synku. Na mikrofon 
ji zapěl hráč na heligon-
ku Kamil Rabiňák z Luhů 
u Prosenické Lhoty.

David Myslikovjan

Daniela Sokolová absolvovala 
studijní pobyt v Irsku a zúčastnila 
se běžné výuky školáků

Daniela Sokolová (vpravo) se svojí kamarádkou Emily

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Členové Místní organi-
zace Svazu tělesně postižených 
(STP) Sedlčany si vybrali za cíl 
svého výjezdního zasedání Poče-
pice. Zázemí 64 členům a několika 
hostům poskytla ve středu 5. října 
Hejhalova restaurace U Radešín-
ka. Pozvání přijala počepická sta-
rostka Hana Kolínová a místosta-
rosta Sedlčan Zdeněk Šimeček. 

Do obce s čápem ve znaku se 
dopravili buď linkovým autobu-
sem nebo soukromými vozidly. 
„Potěšilo mě, že pochvalná slova 

zazněla i od účastníků vyššího 

věku nebo kteří už chodí o holích,“ 

podotkla předsedkyně místní orga-
nizace Iva Voráčková. 

O činnost je zájem
„Informovali jsme přítomné, že se 

výbor organizace schází každý mě-

síc, pravidelně se účastníme i jedná-

ní Okresního výboru STP v Příbrami. 

Zrekapitulovali jsme, co se během 

letošního roku podařilo uskutečnit,“ 
uvedla předsedkyně více než sto-
členné místní organizace Voráčko-
vá. Z účasti 96 členů na dubnové 
schůzi, která byla v Sedlčanech, je 
patrné, že zájem o tuto činnost je 
v regionu značný a je smysluplná. 

Na konkrétním příkladu před-
sedkyně sdělila, že ne vždy se daří 
vzbudit o pořádanou akci zájem. 
„V květnu jsme pořádali v prvním 

poschodí sedlčanského městského 

muzea besedu s bylinkářkou paní 

Hlaváčovou. Je škoda, že si ji a její 

rady přišlo poslechnout jen několik 

zájemců,“ zalitovala. 
Větší popularitě se těší rekon-

diční pobyty. „V letošním roce se 

uskutečnily dokonce tři – v březnu 

ve Františkových Lázních, v červ-

nu v zařízení MAS v Sezimově Ústí 

a v srpnu v Soběšicích,“ rekapitulo-
vala předsedkyně s tím, že celkem 
tuto nabídku na upevnění zdraví 
přijalo 22 členů organizace. 

Na výjezdním zasedání v Poče-
picích zazněly také plány na re-
kondiční pobyty, které jsou přibliž-
ně týdenní, na rok 2023. K velkým 
změnám nedojde. V březnu budou 
opět cílem Františkovy Lázně, 
v červnu tradiční a oblíbené Sezi-
movo Ústí a na přelomu a září se 
mohou zájemci přihlásit do Sobě-
šic, které jsou pro čistotu vzdu-

chu označovány za plíce Šumavy. 
Od 13. května mohou zájemci 

také zvolit pobyt v Trenčanských 
Teplicích v hotelu Slovakia, který 
organizuje předsedkyně Okresní-
ho výboru STP z Příbrami Marie 
Vodrášková. „Paní Vodrášková 

byla hotel s manželem vyzkoušet 

a prý je úplně super – je moderní 

po všech stránkách, chválila i stra-

vování formou bohatých švédských 

stolů. Autobus dopraví účastníky 

až k hotelu,“ vypočítávala někte-
ré přednosti rekondice v zahrani-
čí. Upozornila ale zároveň, že jde 
o rekondici dražší než ty tradiční.

Po ofi ciální části setkání si U Ra-
dešínka pochutnali členové na obě-
dě a kávě podávané s perníčky. 
„Od 13. hodiny vyhrávala k tanci 

a poslechu hudba pana Pechače – 

čtyři muzikanti se zpěvačkou Mile-

nou Říčařovou. Jejich vystoupení se 

moc líbilo, atmosféra byla výborná. 

Někteří si s chutí i zazpívali,“ hodno-
tila stručně Voráčková. 

Chce to jen nápad
V roce 2023 chce předsedkyně 

místní organizace oslovit lékaře, 
strážníky městské policie a podle 
zájmu ostatních například i histo-
rika, odborníka na sociálně práv-
ní problematiku a další hosty, 
aby členy organizace informovali 
o zdravotní problematice, upo-
zornili na některé nekalé praktiky 
podvodníků nebo při besedě při-
blížili, jak dosáhnout na nějakou 
formu fi nanční podpory nebo jak 
jim mohou zapůjčené zdravotnic-
ké pomůcky ulehčit život. 

„V Příbrami je možné si napří-

klad zapůjčit nájezdové rampy, 

mechanický vozík, toaletní židle, 

polohovací postel, elektrický vo-

zík, stoličku do sprchy, francouzské 

hole, kdy se denní poplatek, vyjma 

elektrického skútru, pohybuje do 10 

do 30 korun denně. Úplný seznam 

věcí je k dispozici v klubovně 

v ulici kpt. Jaroše v budově, kde 

se nachází také knihovna. Možný 

je také přímý telefonický kontakt 

s příbramskou půjčovnou,“ předala 
užitečnou radu Iva Voráčková.

„Možná bychom mohli napláno-

vat i nějaký výlet, třeba i pěší – jako 

pořádají diabetici,“ rozvíjela mož-
nosti. „Podrobnější nabídky bude-

me zveřejňovat na nástěnce blízko 

prodejny Flosman v Havlíčkově 

ulici,“ avizovala paní Iva. „U všech 

rekondic je výhoda masáží, plavá-

ní v bazénech – to bývá pro členy 

organizací zdravotně postižených 

zdarma,“ poznamenala s tím, že 
podle domluvy by příští rok mohli 
členové využít i stokorunový pří-
spěvek na brýle, pedikúru nebo 
dentální hygienu – v maximální 
výši 300 korun za rok na osobu. 

Potíže s internetem
Nad dotazem, co by nyní pro 

zlepšení práce členové výboru 
potřebovali, předsedkyně dlouho 
nepřemýšlela: „V klubovně máme 

počítač, který je ale nefunkční. In-

ternetové spojení nám okamžitě 

vypadává, proto agendu zpracová-

váme doma. A protože nemám na-

příklad u svého počítače tiskárnu, 

tak stále někoho s něčím obtěžuji. 

To nám znepříjemňuje život.“ 
Předsedkyně potvrdila, že se 

v posledních týdnech letošní-
ho roku opět obrátí na starosty 
Sedlčanska s žádostí o příspěvek 
na příští rok. „Členská základna 

je dost početná a téměř z každé 

obce je u nás někdo přihlášen,“ 
sdělila s tím, že ve většině pří-
padů starostové uznávají, že jde 
o peníze, které jsou využity smy-
sluplně. A v dobrou spolupráci 
s obcemi i po komunálních vol-
bách a případné výměně zastu-
pitelů věří i nadále.

Marie Břeňová

přijme zaměstnance na pozice:
ZÁMEČNÍK – SVÁŘEČ
Požadujeme: zkušenosti se svařováním podmínkou, spolehlivost,  
                      pracovitost a zručnost, (svářečský průkaz výhodou)

Nabízíme: příjemný kolektiv, férové jednání, čisté a vybavené  
                 pracoviště, mimořádné odměny

Náplň práce: příprava a výroba konstrukčních dílů a sestav strojů 
Práce zahrnuje: řezání, broušení, svařování a montáž

POMOCNÝ DĚLNÍK DO KOVOVÝROBY
Požadujeme: spolehlivost a pracovitost

- vhodné pro brigádníky, zkrácený úvazek, DPP

Náplň práce: příprava dílů. Práce zahrnuje: řezání, broušení, číštění

Více informací na tel.: 732 240 341, info@lisy-dvorak.cz

U rekondic bývají masáže či plavání 
v bazénech pro členy STP zdarma

Iva Voráčková je předsedkyní 
více než stočlenné místní orga-
nizace STP. Oporu má v členech 
výboru, s nimiž se schází každý 
měsíc.

ZPRAVODAJSTVÍ
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Kosova Hora – sokolovna
28. 10. Prasátor – Alke-

hol revival

taneční zábava, vystoupí 

kapely Prasátor, Alkehol re-

vival, support Parafín; 20:00

 Sedlčany – Pohoda club
29. 10. E!E & The Fialky 

& Zlomená 14

koncert kapel, navazuje 

afterparty; 21:00

 Sedlčany – kult. dům 
1. 11. Koncert učitelů ZUŠ

tradiční podzimní koncert; 

18:00

9. 11. Poutníci

kapela vystoupí s pořadem 

Přes 50 let v country; 19:30

 Kamýk nad Vltavou – 
kult. dům
5. 11. Kamýcká zábava

hraje kapela Elán revival; 

20:0

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
Vznik a dvě desetiletí bu-

dování Skanzenu Vysoký 

Chlumec

etnografi cké předměty 

a fotografi e Čeňka Habarta; 

do 31. 10.

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanská knihovna 

v průběhu let

výstava ke 140. výročí zalo-

žení knihovny; do 2. 11.

Rok s krajkou VIII.

výstava členek Krajkové-

ho klubu; vernisáž 5. 11. 

v 16:00, od 4. 11. do 30. 11.

 Sedlčany – kult. dům
Světlo v krajině

výstava Stanislava Kadlece; 

do 3. 11.

Současná česká astrono-

mická fotografi e

výstava součástí oslav 60. 

výročí otevření hvězdárny 

Josefa Sadila; vernisáž 7. 

11. v 17:00

 Sedlčany – muzeum

Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Našlose

výstava k 20. výročí založe-

ní; do 20. 11.

 Počepice – Obecní 
knihovna
Fotosoutěž Počepicko 

2021

výstava fotografi í Počepicka

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – knihovna
4. 11. Literatura jako 

zábava II.

o dějinách a základních 

textech literárních žánrů 

fantasy, sci-fi , thrilleru, 

detektivky a dalších; 18:00

 Sedlčany – muzeum
4. 11. Tereza Daněk: Půl 

roku v obytňáku II. část

přednáška o Balkánu 

od slovinských vodopádů 

po Řecko; 18:00

 DIVADLO

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
21. 10. Velká zebra aneb 

Jak že se to jmenujete?

Divadlo Palace uvádí 

situační komedii s neob-

vyklou zápletkou; 19:00

28. 10. Pusťte mě ven!

velké herecké sólo Ivy Jan-

žurové v brilantní komedii; 

19:00

5. 11. Světáci

známá hudební komedie 

v podání Divadelní společ-

nosti Háta; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
6. 11. Maková panenka 

a motýl Emanuel

pohádkové představení pro 

děti s písničkami; 15:00

 KINO

 Sedlčany 
28. 10. 107 matek

dokument; 20:00

29. 10. Muréna

romantické drama; 20:00

3. 11. Utama

fi lmový klub; 20:00

4. 11. Zoufalky

česko-lotyšská komedie; 20:00

5. 11. Indián

česká komedie; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
26., 28., 30. 10., 6. 11. 

Veřejné bruslení

14:00–16:00

26. 10. Pohárové utkání

HC Domino – HC Rebel 

Sázava; 18:30

AHC Nový Knín – HC River 

Boys Zvírotice; 20:25

28. 10. Pohárové utkání

HC Čerti Křepenice – HC 

Kňovice; 18:30

Rybníkáři – HC Hrádek; 20:25

29. 10. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – HC Mili-

čín; 16:30

Rumola – HC Žabáci Solo-

pysky; 18:25

30. 10. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – HC 

Bubák Chlum; 16:30

Štětkovice B – HC Olbramo-

vice; 18:25

HC Votice – DSK Daleké 

Dušníky; 20:20

31. 10. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – 

AHC Nový Knín; 18:30

HC Medvědi Sedlčany – 

Novit Neveklov; 20:25

2. 11. Pohárové utkání

DSK Daleké Dušníky – Ryb-

níkáři; 18:30

4. 11. Pohárové utkání

HC Olbramovice – Rumola; 

18:30

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Huroni Vršovice; 20:25

5. 11. Pohárové utkání

HC River Boys Zvírotice – 

HC Domino; 12:00

Novit Neveklov – HC Hrá-

dek; 14:00

5. 11. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany A – HC 

Kobra Praha B; 17:00

6. 11. Pohárové utkání

HC Miličín – SG Štětkovice 

B; 16:30

HC Medvědi Sedlčany – 

Ševci Nový Knín; 18:25

HC Žabáci Solopysky – HC 

Votice; 20:20

 Kamýk nad Vltavou – 
Lípa svobody u mostu
28. 10. Pochod od lípy 

k lípě

připomenutí, proč 28. říjen 

slavíme jako státní svátek; 

17:00

 Nechvalice – u Nechva-
lické hospody
29. 10. Vzpomínkové 

putování z Nechvalic 

do Vysokého Chlumce

možnost zastavení 

na hřbitově v Nechvalicích 

a Počepicích, opékání 

špekáčků v cíli; 14:00

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
29. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – TJ Vltavan Borotice; 

14:30

5. 11. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad 

Vltavou – SK Kosova Hora; 

14:00

 Dublovice – hřiště
29. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – TJ 

Sokol Sedlec-Prčice B; 14:30

6. 11. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – SK 

Březnice 1918; 14:00

 Počepice – hřiště
30. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ 

Krásná Hora; 14:30

 Jesenice – hřiště
30. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – FK 

Drevníky; 14:30

 Petrovice – hřiště
30. 10. Fotbalové utkání

SK Petrovice – TJ Sokol 

Dublovice; 14:30

6. 11. Fotbalové utkání

SK Petrovice B – Obořiště; 

14:00

 Sedlčany – hřiště TJ 
Tatran
30. 10. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – TJ 

FC Jevany; 14:30

6. 11. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – Horky 

nad Jizerou; 14:00

 Kosova Hora – sokolovna
5. 11. Beer pong turnaj

turnaj v pivním pongu

 Vysoký Chlumec – hřiště
5. 11. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – TJ 

Sedlice; 14:00

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
5. 11. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice B – 

TJ Sokol Jesenice; 14:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
6. 11. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – SK Obo-

ry; 14:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
24. 10. Podzimní motýli

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

2., 9. 11. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

4. 11. Pohádková babička

čtení knížky o vodě, násle-

duje Vodní výtvarná dílna; 

15:00

4. 11. Píšu, píšeš, píšeme

program pro budoucí auto-

ry navštěvující 2. stupeň ZŠ 

nebo SŠ; 16:00

 Příčovy – rybník Musík
27., 28. 10. Výlov Musíka

tradiční výlov největšího 

rybníka v regionu, prodej 

čerstvých ryb, občerstvení, 

hudba

 Petrovice – náměstí
28. 10. Slavnostní poklá-

dání věnců

zahraje hudba Míry Pšenič-

ky z Milevska; 16:00

 Sedlčany – hvězdárna
28., 29. 10., 4., 5. 11. Pozo-

rovací program

20:00–23:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kostel Nanebevzatí Panny 
Marie
2. 11. Uctění památky 

zesnulých

setkání na kamýckém 

hřbitově k uctění památky 

zesnulých; 18:00

 Nechvalice
6. 11. Posvícení

 Sedlčany – kult. dům
8. 11. Výroční členská 

schůze místního spolku 

Svazu diabetiků ČR

13:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00

 Osečany
Drahoušek

v říjnu otevřeno o víken-

dech a svátcích; 10:00–

17:00

 Přední Chlum
Milada

v říjnu otevřeno o víken-

dech a svátcích; 10:00–

17:00
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SEDLČANY V městském muzeu se ve stře-
du 19. října konal další Večer při svíčkách 
a tentokrát zde vystoupila regionální ka-
pela První káva. Tato hudební skupina je 
oblíbená mezi mladšími i staršími poslu-
chači a tak nebylo divu, že v přednáško-
vém sále muzea byly obsazeny všechny 
stoly.

První káva vystupuje ve složení: Miloš 
Jelen (kytara), Libor Nulíček (zpěv), Mar-
tin Hamáček (baskytara), Martin Holeček 
(bicí), Jan Kraft (elek-
trická kytara, zpěv). 
A právě s posledně 
jmenovaným muzi-
kantem jsme si poví-
dali o kapele, která má 
mimo jiné ráda hudbu 
našich předních blues 
rockových a folko-
vých interpretů.

Honzo, jak dlou-

ho existuje vaše ka-

pela?

Je to zhruba šest 
let. Vznikla na základě 
předchozí kapely, kte-
rou byl Secondhand 
band, později zkráce-
ně SHB. V podobném složení fungujeme 
stále, pouze s několika drobnými změna-
mi. S Liborem jsme si řekli, že bychom 
mohli společně vystupovat na menších 
koncertech a začali jsme hrát v sedlčan-
ské čajovně. Tato akustická vystoupení 
měla úspěch, chodilo na ně stále více 
lidí, a potom přišel Miloš Jelen a říkal, 
že je to pěkné, a že by si s námi rád za-
hrál na baskytaru. Přidal se s tím, že by 
to chtělo i bicí. A tak vznikla naše kapela.

Odkud jsou její členové a jaká mají 

zaměstnání?

Jsme ze Sedlčan a z okolí. Z Kosovy 
Hory, Vysokého Chlumce a Dublovic. 
Naše kapela je zkrátka místní (úsměv). 
Máme v ní truhláře, obchodní zástupce 

v různých strojírenských fi rmách a také 
specialistu v mlékárenském oboru.

Kde všude jste vystupovali kromě 

čajovny a muzea v Sedlčanech?

Hrajeme čistě pro radost naši a na-
šich posluchačů. Proto také na nás chodí 
publikum, které nás už dobře zná, a my 
kolikrát ani nevíme, odkud návštěvníci 
našich koncertů přišli. Jsou to mnoh-
dy známí našich známých. Hráli jsme 
pro ně i v sedlčanském kulturním domě 

a na několika místních letních festivalech, 
například v nedalekém Neveklově. Ne-
máme žádné velké ambice, nechodíme 
za nikým, že bychom někde chtěli hrát, 
ale v podstatě hlavně lidé oslovují nás. 
Pokud bych to měl říct v obchodnickém 
stylu, poptávka převyšuje nabídku, a to 
nás těší.

Jakému repertoáru se věnujete? Je 

to hlavně folk?

Nazval bych to blues rock. Hrajeme 
některé čistě převzaté písničky v na-
šich úpravách, v dalších je převzatý vý-
hradně text, ale hudba je naše a něco je 
vyloženě autorské. Z devětadevadesáti 
procent je autorem Libor Nulíček, který 
přijde s nějakým nápadem, a my tento 
nápad dotvoříme. Svoji tvorbu má také 
Martin Holeček.

Kde zkoušíte?

Zkušebnu máme v Oříkově.
Písničky kterých známých interpre-

tů znějí na vašich koncertech nejčas-

těji?

Máme rádi muziku Roberta Křes-
ťana a jeho kapely Druhá tráva. Hra-
jeme rovněž skladby Petra Kalandry 
a jeho Blues Session a také Vlasty 
Redla nebo Vladimíra Mišíka.

David Myslikovjan

S E D LČ A N Y/ H AV L Í Č K Ů V 

BROD Mezi nejkrásnějšími 
knihami 32. Podzimního 
knižního veletrhu, který 
se uskutečnil v Havlíčkově 
Brodě, zvítězil v kategorii 
dětské literatury titul Ma-
ruška a motýli od Markéty 
Vítkové a Michaely Míkov-
cové. Veletrh vyvrcholil 14. 
října od 20 hodin udílením 
cen v místní knihovně. 

„Máme s Míšou z úspě-

chu velikou radost,“ sdělila 
nám sedlčanská spisovatel-
ka Vítková. „Celé slavnostní 

předávání cen pro nás bylo 

obrovským zážitkem. Pro 

Míšu možná o to větší, že 

to je její první kniha. Zažily 

jsme pocity štěstí, když se 

za námi na stánku zastavili 

někteří návštěvníci a knihu 

chválili. Jeden malý, asi pě-

tiletý chlapec, nás okouzlil 

svými entomologickými zna-

lostmi a jeho zase okouzlila 

naše kniha. Lidé také oceňo-

vali, že jsme ke knize vytvo-

řily pexeso, které se dá hrát 

ve třech stupních obtížnosti. 

Častou chválu jsme si vy-

slechly i na ilustrace vytvoře-

né akvarelovými pastelkami 

a na to, že je v knize kromě 

příběhu i gamebook,“ roz-
dělila se o nejsilnější pro-
žitky Vítková. Gamebook je 
kniha, ve které není čtenář 
stoprocentně vázán napsa-
ným dějem, ale může si ho 

do jisté míry sám vytvářet.
Obě autorky velmi po-

těšilo hodnocení předsedy 
poroty Jaroslava Císaře, 
který knihu ohodnotil slo-
vy: „Obsahově i vizuálně 

bohatá a inspirativní pub-

likace pro děti se spoustou 

ilustrací a faktů podává 

v 57 kapitolách velmi pří-

stupným způsobem nejrůz-

nější informace ze světa 

motýlů. Nalezne široké vyu-

žití zejména mezi dětskými 

milovníky a ochránci pří-

rody a jistě si získá i další. 

Její součástí je i interaktivní 

příběhová hra a také ji do-

plňuje motýlí pexeso.“

Ceny za nejkrásnější 

knihy Podzimního knižní-
ho veletrhu jsou předává-
ny od roku 2005 a získávají 
je jak knihy beletristické, 
t ak populárně-naučné 
a naučné, udělovány jsou 
i ceny čtenářů.

Marie Břeňová

Sedlčanské technické služby, s. r. o.
PŘIJMEME PRACOVNÍKA 
pro údržbu komunální techniky

Vyučen v oboru automechanik nebo opravář zemědělských strojů
Pracovní poměr na dobu neurčitou

Pracovní doba 40 hodin týdně

Bližší informace osobně v sídle společnosti K. H. Máchy 651
po tel. domluvě na tel.: 728 216 494 

nebo e-mail: info@stssedlcany.cz

Markéta Vítková (vlevo) a Michaela Míkovcová se prosadily v Ha-
vlíčkově Brodě s knihou Maruška a motýli. K získání ceny Za nej-
krásnější dětskou knihu 2022 patřily také kytice, které autorky drží 
spolu s prestižním oceněním v rukou.

Nejkrásnější dětská kniha 
letošního Podzimního 
knižního veletrhu se 
zrodila v Sedlčanech

Návštěvníci muzea 
si vychutnávali 
První kávu

Kapela První káva před svým vystoupením v muzeu
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SEDLČANY V dlouhodobé 
soutěži amatérských ho-
kejistů, bojujících o Po-
hár starosty města, zůstal 
minulý týden už pouze 
jediný tým, který vyhrál 
v této sezóně všechny 
svoje dosavadní duely. 
Ostatní mužstva prohrá-
la už minimálně jednou. 
Tímto týmem byla Obec-
nice, která svoje výsostné 
postavení v tabulce skupi-
ny A hájila v pátek 21. říj-
na v utkání s příčovskými 
Kačery.

Zápas dlouho vypadal 
na remízu, když ještě šest 
a půl minuty před kon-
cem na ukazateli skóre 
svítil stav 2:2. Za Obecnici 
se trefili Libor Procházka 
a Karel Máša a za Příčovy 
Petr Macek s Františkem 
Pilíkem. Potom ale pře-
klopil vedení na stranu fa-
vorita Jiří Moser a za dvě 
minuty potvrdil vítězství 
Obecnice Karel Máša. 

V posledních utkáních 
se daří i Štětkovicím, kte-
ré však tentokrát po dvou 
třetinách prohrávaly s Bu-
bákem Chlum 1:2. Stará 
garda se sice ujala vedení 
hned na začátku utkání, 
kdy skóroval Jiří Kahoun, 
několik slibných příleži-
tostí si vytvořila i v ná-
sledujících minutách, ale 
gólově se nadlouho od-
mlčela. Půldruhé minuty 
před prvním klaksonem 
srovnal z bezprostřed-
ní blízkosti na 1:1 Jakub 
Vančura a po čtyřech mi-

nutách prostřední části 
hry přidal druhý gól Chlu-
mu Jan Mašek. V závěru 
druhé třetiny rozehrály 
Štětkovice přesilovku, ne-
využily ji, a tak si musely 
na vyrovnání počkat až 
do druhé minuty závěreč-
ného dějství. To napřáhl 
až od modré od mantine-
lu Jakub Hozman, a bylo 
to 2:2. Hned vzápětí pře-
klopil vedení na stranu 
Staré gardy její nejlepší 
šutér Jiří Kahoun a potom 
už měl favorit hru ve své 
moci. Na 4:2 zvyšoval Ja-
roslav Laštovička, brzy 
přidal pátý gól Lukáš Rů-
žička a devět minut před 
koncem hry bylo zvlášť 
z důvodu stálého tlaku 
Staré gardy o osudu utká-
ní rozhodnuto.

Výsledky – skupina 

A: Kňovice – Domino 9:1, 
Zvírotice – Vršovice 8:2, 
Štětkovice – Chlum 5:2, 
Sázava – AHC Nový Knín 
5:0 kontumačně, Obecni-
ce – Příčovy 4:2. V tabulce 
na konci minulého týdne 
patřila první příčka Obec-
nici, která nasbírala plný 
počet čtrnácti bodů. O tři 
body zpět byla druhá Sá-
zava. V době naší uzávěr-
ky ale měla sehráno o jed-
no utkání více. Na třetí 
místo klesly desetibodové 
Příčovy. Na konci tabulky 
jsou nyní dva dvoubodo-
vé týmy, desáté Vršovice 
a jedenácté Domino.

Skupina B: Štětkovice 
B – Daleké Dušníky 3:7, 
Rumola – Hrádek 3:5, Vo-
tice – rybníkáři 5:6, Hrá-
dek – Votice 3:4, Neveklov 
– Rybníkáři 4:6, Daleké 
Dušníky – Rumola 3:6. 
Po osmi odehraných zápa-
sech byla na prvním místě 
s dvanácti body petrovic-
ká Rumola, jediný bod 
ztráceli druzí Rybníkáři 
a třetí příčka patřila de-
setibodovým Voticím. Po-
slední dvanáctý Neveklov 
zůstal na dvou bodech.

David Myslikovjan

SEDLČANY Na zimním sta-
dionu v sobotu 5. listopa-
du v osm hodin ráno, ješ-
tě předtím, než vyjedou 
na led ke svému soutěž-
nímu utkání malí sedlčan-
ští hokejisté, začne další 
ročník výuky pod názvem 
Školička bruslení. Tyto lek-
ce pro nejmenší bruslaře 
se konají od té doby, co byl 
stadion zastřešen.

Na to, jestli je kurz již 
zcela zaplněn, nebo zda 
se do něj mohou hlásit 
i další zájemci, jsme se ze-
ptali předsedy hokejové-
ho oddílu TJ Tatran, který 
Školičku bruslení pořádá. 
„Kurz není uzavřený, mo-

hou se hlásit děti, které 

chodily i v předchozích 

sezónách, také zcela nové, 

a mohou přijít už první lis-

topadovou sobotu,“ uvedl 
Miloš Vančura. „Podmín-

kou je, aby kromě bruslí 

měly helmu, třeba i cyk-

listickou nebo lyžařskou. 

A samozřejmě zimní oble-

čení. Děti mohou přijít jed-

nou, a také mohou chodit 

s instruktory na led pravi-

delně až do konce kursu.“

Začínajícím bruslařům 
se bude věnovat minimál-
ně pět až šest instruktorů 
a několik dalších jejich po-
mocníků. Všichni se budou 
střídat podle svého času. 

Také v dalších týdnech 
se Školička bruslení bude 
konat v sobotních ranních 
hodinách a podrobnosti se 
lze dočíst na internetových 
stránkách zimního stadio-
nu. Jako každou sezónu 
vyvrcholí kurz karnevalem 
na ledě, na kterém budou 
moci malí bruslaři před-
vést, co se za celou sezónu 
naučili. A kterým věkovým 
kategoriím dětí je školička 
určena? „Účast není věkem 

bruslařů omezená. Zájem-

ci mohou být od tří let, ale 

v minulosti jsme měli v kur-

zu i několik mladších dětí,“ 

doplnil Miloš Vančura.
David Myslikovjan

HC Rakovník B – 
Tatran Sedlčany 
7:8 (0:2, 5:3, 2:2 
– 0:1)
RAKOVNÍK Ve svém šes-
tém utkání tohoto ročníku 
krajské hokejové soutěže 
si hráči Tatranu museli 
na ledě soupeře připadat 
jako na houpačce. Nejdříve 
o dvě branky vedli, potom 
dvakrát o gól prohrávali 
a nakonec utrhli dva body 
v prodloužení, které trvalo 
půldruhé minuty.

„Utkání bylo nahoru 

– dolů, soupeř byl hodně 

bruslivý, a my jsme se mu 

snažili v rychlosti vyrov-

nat,“ uvedl po návratu 
do Sedlčan předseda ho-
kejového oddílu TJ Tatran 
Miloš Vančura. „Problémy 

nám dělal zvlášť jeden 

rychlý hráč soupeře, který 

měl v utkání bilanci pět 

plus jedna. Také my jsme 

měli hodně šancí, chtěli 

jsme tři body, ale nakonec 

jsou pro nás dobré i dva.“

Do vedení se Tatran do-
stal v čase 11.53, kdy skó-
roval Filip Černý a v 19. 
minutě zvýšil na 2:0 Lu-
káš Petržílka. V prostřed-
ní části hry hostům patřil 
její úvod a závěr. Hned 
po šestnácti vteřinách 
se trefi l Libor Bém, který 
ve 35. minutě hry skóroval 
ještě jednou, a pouhé čtyři 
vteřiny před druhým klak-
sonem dal gól také Ondřej 
Mašek. Jenomže ve dru-
hé dvacetiminutovce byli 
úspěšní i domácí hokejis-
té, a to dokonce pětkrát. 
Na konci druhé minuty tře-
tí třetiny se dostal Rakov-
ník dokonce do vedení, 
v čase 43.03 srovnal Ondra 

Spilka, ale hosté museli 
dotahovat ještě jednou. 
Na další úspěšný zásah do-
mácích odpověděl necelé 
dvě minuty před koncem 
třetí dvacetiminutovky 
Vladimír Černý. Dva body 
pro Tatran vystřelil v čase 
61.33 Filip Černý.

Sestava: Dudek – Ma-
šek, T. Spilka, Švagr, Po-
han, Šebek, Macháč – F. 
Černý, Náprstek, bém – M. 
Pospíšil, Burian, O. Spilka 
Pinkas, Vl. Černý, Petržílka. 
Trenér: Karel Pospíšil.

V tabulce jsou po šesti 
odehraných utkáních prv-
ní s patnácti body Beroun-
ští Medvědi, o bod zpět je 
druhý tým HC Příbram B 
a třetí Sokol Solopisky má 
dvanáct bodů. Tatran je 
čtvrtý, když má na svém 
kontě zatím bodů deset.

David Myslikovjan

V pohárové soutěži 
hokejistů zůstal bez 
porážky už pouze 
jediný tým

O vítězi hokejové přestřelky 
rozhodlo až prodloužení

Budoucí hokejisté a krasobruslařky, 
chystejte brusle, začíná Školička bruslení
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TJ Tatran 
Sedlčany – MFJ 
Dobříš 3:1 (1:1) 
SEDLČANY V neděli 23. říj-
na přivítal Tatran ve 12. 
kole krajského přeboru 
rivala z Dobříše, kterého 
moc dobře zná. Tento sou-
peř táhne diváky na sta-
dion jako magnet. A taky 
že ano. Do útrob stadionu 
si jich našly cestu na míst-
ní derby přes tři stovky.

Radost soupeře 
nebyla dlouhá

Napjatá atmosféra by 
se dala krájet ve vzduchu, 
očekávání byla veliká 
z obou stran. První, kdo 
rozjásal fanoušky, byl hos-
tující Robert Talůžek, kte-

rý již v 7. minutě překonal 
brankáře Filipa Dřevojana 
– 0:1. Radost Dobříšských 
však netrvala dlouho, jen 
pět minut. František Hof-
man ve 13. minutě vyrov-
nal na 1:1. Bouřlivé emo-
ce se vmžiku rozléhaly 
i po okolí sedlčanského 
stadionu. Remízový stav 
vydržel až do konce první-
ho poločasu. 

Samá žlutá
Ve druhém poločase 

padl další gól až v 65. mi-
nutě, vedení se ujal domá-
cí celek. Brankáře Lukáše 
Vašáka překonal Jaroslav 
Repetný – 2:1. O tom, 
jaký to byl zápas, svědčil 
i počet žlutých karet, kte-
ré rozhodčí Jan Stehlík 

rozdal. Celkem jich bylo 
sedm: tři na domácí stra-
ně a čtyři na straně hostů. 
Třetí branka padla v 79. 
minutě do branky hostují-
cího celku. K velké radosti 
fanoušků ji vsítil Lukáš 
Matoušek.

Sestava Tatranu: F. 
Dřevojan – Hofman (82. 
Krotil), Sosnovec, Repetný, 
Hanuš, M. Krůta, Matoušek 
(85. Plesl), L. Brotánek, So-
chůrek (89. Chlasták), Siro-
tek (72. Hrabák), Novotný.

Tatran je po 12. kole sou-
těže na 6. místě s 20 body 
a skóre 33:23. Další utkání 
hraje v sobotu 29. října, 
kdy zajíždí na hřiště Soko-
la Nespeky, které jsou v ta-
bulce na třetím místě. 

David Štverák

K LU Č E N I C E / KO S O B U DY 
Před 25 lety se v tělocvičně 
v Klučenicích začala scházet 
parta mužů, kteří měli rádi 
stolní tenis. „Tohle je člověk, 

který nás k tomu přivedl,“ 

poukazoval vedoucí oddílu 
Josef Kulas na Jiřího Zelenku 
staršího v úvodu taneční zá-
bavy, kterou k této příležitos-

ti oddíl uspořádal v sobotu 
22. října v Kosobudech.

Od osmé večerní tady 
hrála rocková kapela Wig-
vam, která se dala dohro-

mady v Sedlčanech těsně 
před počátkem nového mi-
lénia, v prosinci roku 1999. 
Podle vlastních slov hraje 
ostrý, bohatýrský až dřevo-
rubecký bigbít, ale občas 
sklouzne i do ufňukaněj-
ších poloh. Zazněly tak pís-
ně širokého spektra od fol-
ku v rockovém hávu až 

po opravdu tvrdý rock. Po-
jítkem mezi kapelou a oddí-
lem stolního tenisu je Jakub 
Ženíšek, kytarista a zpě-
vák, který se stal hráčem 

Klučenic před několika lety.
V pauze mezi první a dru-

hou sérií byl ten správný čas 
na zavzpomínání. Sál potem-
něl a na jeho bílé stěně se ob-
jevily záběry z kroniky, kte-
rou po celou dobu fungování 
oddílu vede Zdeněk Trachta. 
Často se při promítání ozýval 
smích nejen členů oddílu, 
sem tam byla ve vzduchu 
i nostalgie. Jiří Zelenka 
a Zdeněk Trachta si odnesli 
domů poděkování v podobě 
pingpongové trofeje, Josef 
Kulas, který jako jediný je 
členem týmu opravdu ce-
lých 25 let, dostal v dárkové 
tašce lahev klubového alko-
holu od jediného ženského 
člena, Jany Králíčkové.

Zábava plynula v příjem-
né atmosféře až do jedné ho-
diny noční, kdy se ozvaly po-
slední tóny závěrečné písně. 
Více než stovka platících ná-
vštěvníků zároveň podpořila 
svým vstupným činnost od-
dílu, který má dvě družstva. 
Družstvo A hraje regionální 
přebor 1. třídy a aktuálně 
drží po 4. kole pátou příčku 
tabulky, družstvo B je po 3. 
kole druhé v tabulce soutě-
že regionálního přeboru 2. 
třídy.             -red-

12. kolo krajského 
přeboru
TJ Tatran Sedlčany – 

MFK Dobříš 3:1 (1:1)

Branky Tatran: 13. F. Hof-
man, 65. J. Repetný, 79. L. 
Matoušek

12. kolo I. B třídy 
skupina D 
TJ Jawa Divišov – TJ Ta-

tran Sedlčany B 3:2 (2:1)

Branky Sedlčany: 24. D. Či-
pera, 83. M. Dvořák
AFK Kácov – TJ Sokol Se-

dlec-Prčice 1:1 (0:1)

Branka Sedlce-Prčice: 44. 
M. Davídek

12. kolo okresního 
přeboru 
SK Spartak Příbram B – 

SK Petrovice 0:3 (0:1)

Branky Petrovic: 10. V. 
Schwarz, 48. P. Chlasták, 
90. M. Chlasták
TJ Sokol Dublovice – TJ 

Vltavan Hřiměždice 4:3 

(2:1)

Branky: 32. M. Vondrák, 
43., 69. (p) a 88. J. Lomoz 
– 2. a 55. M. Jílek, 60. J. Ře-
zanina

12. kolo III. třídy 
skupina B 
TJ Sokol Nová Ves pod 

Pleší B – SK Kosova Hora 

1:7 (1:5)

Branky Kosovy Hory: 18. 
a 30. J. Kouklík, 19. a 40. J. 
Vyskočil, 27. T. Sůva, 70. J. 
Nouzecký, 80. M. Jiráček 
TJ Krásná Hora – TJ Pro-

střední Lhota 2:1 (0:0)

Branky Krásné Hory: 47. 
M. Klicman, 60. (p) M. 
Koudelka 
FK Drevníky – TJ Dublo-

vice B 1:4 (0:2)

Branky Dublovic: 18. O. Ši-
mek, 44. a 90. P. Vystyd, 58. 
M. Holák
TJ Sokol Sedlec-Prčice B 

– SK Obory 2:0 (2:0)

Branky Sedlce-Prčice: 35. 
a 39. J. Budějský
TJ Vltavan Borotice – TJ 

Sokol Jesenice 0:3 (0:0)

Branky Jesenice: 77., 86. 
a 89. Z. Švagr 
TJ Zduchovice – TJ Sokol 

Počepice 4:2 (2:1)

Branky Počepic: 13. L. Kor-
tan, 88. M. Pejša

12. kolo IV. třídy 
SK Sokol Kytín – SK 

Klučenice 2:2 (0:1)

Branky Klučenic: 41. O. 
Vlna, 75. J. Pecka
SK Petrovice B – TJ Sedli-

ce 5:4 (2:3) 

Branky Petrovic: 23. M. 
Krejčí, 41. T. Mikota, 47. 
a 55. P. Podlipský, 73. S. 
Mikota
SK Vysoký Chlumec – TJ 

Slavoj Obecnice 2:3 (0:2)

Branky Vysokého Chlum-
ce: 77. F. Hron, 88. P. Kutnar
TJ Vltavan Hřiměždice 

B – SK Velká Lečice 0:2 

(0:1)

12. kolo okresního 
přeboru – 
Benešov 
TJ Sokol Vrchotovy Jano-

vice – TJ Sokol Dolní Kra-

lovice 3:0 (2:0)

Branky Vrchotových Jano-
vic: 9. a 37. P. Němec, 68. 
P. Kocourek

12. kolo krajského 
přeboru staršího 
dorostu U19
FC Velim – TJ Tatran 

Sedlčany 1:0 (1:0)

12. kolo krajského 
přeboru mladšího 
dorostu U17
FC Velim – TJ Tatran 

Sedlčany 9:2 (4:1)

Branky Tatranu: 40. (p) 
P. Pudil, 70. J. Jiráček

12. kolo krajského 
přeboru starších 
žáků U15 
TJ Tatran Sedlčany – TJ 

Kunice 2:4 (1:1)

Branky Sedlčan: 13. M. Ha-
vel, 41. J. Widenka

12. kolo krajského 
přeboru mladších 
žáků U13 
TJ Tatran Sedlčany – TJ 

Kunice 2:1 (1:1)

Branky Sedlčan: 21. M. 
Rýdl, 41. R. Jirásek

David Štverák

Fotbalové víkendové 

výsledky regionálních 

družstev

Tatran ovládl derby 
proti Dobříši

Stolní tenisté oslavili čtvrtstoletí 
fungování oddílu

Základ týmu tvořil dlouhé roky (zleva) Tibor Šarközy, kapitán 
Josef Kulas, Jana Králíčková, Jiří Zelenka a Zdeněk Trachta.
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Aktivista je člověk, který se 
snaží šířit svůj názor. Může 
použít sympatické metody 
jako pořádat přednášky, 
webináře, různé akce jako 
sázení stromků. Myslím, že 
i Gréta byla svým způsobem 
půvabná, jak tiše stála osa-
mělá s tou kartonovou cedu-
lí. Takoví aktivisté přistupují 
k ostatním s respektem a na-
bízejí alternativu.

Na  opačném konc i 
máme aktivisty teroristy, kte-
ří dospěli k názoru, že jejich 
věc je natolik posvátná, že 
je opravňuje k jakémukoliv 
jednání, včetně toho proti-
právního.

Někde uprostřed jsou 

pak aktivisté, kteří nejsou 
agresivní vůči svému okolí, 
ale někam se přilepí nebo 
připoutají řetězem. Ti ale 
potřebují, aby pasivisté je-
jich hru hráli s nimi. Aby je 
začali zachraňovat. Přece 
když začnu držet hladovku 
za zákaz všech jmen začína-
jících prvními třemi písmeny 
abecedy, měl by hned někdo 
přispěchat a začít se mnou 
vyjednávat, za jakých okol-
ností hladovku ukončím. Ne-
mělo by se stát, že ostatní jen 
pokrčí rameny a nechají mě 
dál hladovět.

Skupina aktivistů se při-
lepila k podlaze muzea aut 
ve Wolfsburgu a následně 

očekávala, že personál mu-
zea jim pomůže zajistit jídlo, 
pití a nádoby na vykonávání 
potřeby. Aktivisté jsou údaj-
ně vědci. Jestli nedomysleli 
konsekvenci „jsem-li přile-
pený k podlaze, nedojdu si 
na záchod“, nějak nejsem 
ochotný je jako vědce i s je-
jich závěry brát vážně. Pro 
mě to jsou přerostlé děti, 
kterým bych dal pár drob-
ných na zmrzlinu a poslal 
je, ať si jdou někam hrát. 
Zaměstnanci muzea přece 
nemají povinnost se o ně sta-
rat jako o mimina, nosit jim 
jídlo a odnášet mísy s jejich 
exkrementy. Navíc požado-
vali, aby je osobně navštívil 

generální ředitel Volkswage-
nu, kterému by nadiktovali 
seznam svých požadavků.

Pasivisté z řad zaměstnan-
ců muzea jsou, alespoň pro 
mě, hrdinové tohoto příbě-
hu. Zachovali rozvahu. Ne-
vystupovali vůči aktivistům 
nepřátelsky, ale respektovali 
jejich přání být přilepení 
k podlaze. Plnili důsledně 
své pracovní povinnosti. 
A v souladu s bojem proti 
klimatické změně jim na noc 
zhasli a vypnuli topení.

Snad se najde nějaký dob-
rý člověk, který ty nešťastní-
ky odlepí a umožní jim příští 
akci promyslet přece jen tro-
chu lépe.  Bohumil Vohanka

S blížícím se 28. říjnem, kdy 
slavíme Den vzniku samo-
statného československého 
státu, se také blíží různé de-
monstrace.

Jednu z nich pořádá 
na státní svátek pod heslem 
Česká republika na 1. místě 
Ladislav Vrábel. Člověk, kte-
rý má milionové dluhy, je 
v insolvenci, dvacet let nepla-
til nic, ani zdravotní pojištění. 

Na opakovanou otázku, zda 
ruské vojsko zabíjí civilisty, 
neodpovídal. Druhým či-
novníkem akce je Jiří Havel, 
který zabezpečuje provozní 
záležitosti. Od demonstran-
tů vybrali při předchozích 
demonstracích přes milion 
a už se o to hádají. Co za ty 
peníze lidem dávají? Nic. Jen 
představu, že východiskem 
z krize jsou předčasné volby 

a návrat pod křídla Kremlu. 
Je to stejné balamucení, jako 
podomní prodej předraže-
ných hrnců. Takovým pro-
dejcům se říká šmejdi. Najde 
se výstižný název pro toto 
politikaření?

Také spolek Mi l ion 
chvilek pro demokracii, 
za nímž stojí mladí a vzděla-
ní lidé, chystá demonstraci 
na svou klidnou notu. Vní-

má, co začíná naši společ-
nost ovládat. Je to strach. 
Z toho pak plyne nenávist 
a možná i násilí. Demon-
strace pod heslem Česko 
proti strachu se uskuteční 
tuto neděli 30. října od 16 
hodin na Václavském ná-
městí v Praze. Kéž by se jim 
opět dařilo, jako v minulos-
ti na Václaváku či Letné.

Vladimír Roškot

Brzy po příchodu na ustavu-
jící jednání sedlčanských za-
stupitelů 17. října jsem vycítil, 
že tam není žádná nervozita, 
ani napětí, jen klidné očeká-
vání dalšího dění. Na veřej-
nosti předtím kolovaly různé 
dohady, proto byla účast ob-
čanů nad očekávání a bylo 
třeba přidávat židle.

Největší zájem občanů 
byl samozřejmě o výsledek 
tajné volby starosty, kde byl 
jediný kandidát na starostu 
z Šance pro Sedlčany. Už zá-
leželo jen na počtu hlasů, zda 
jich bude aspoň jedenáct. 
Podobně kandidáta na mís-
tostarostu navrhla ODS. Oba 

kandidáti byli zvoleni dosta-
tečným počtem hlasů.

Možná byli někteří pří-
tomní občané zklamáni, že 
se neodehrálo žádné drama, 
že všichni zvolení zastupitelé 
vytvořili vlastně velkou koa-
lici. Uvidíme, jak se ve měs-
tě osvědčí spolupráce dří-
vějších soupeřů. Mohla by, 
zejména proto, že přicházejí 
časy, kdy spolupráce všech 
bude nutností. Popřejme no-
vému starostovi Ivanu Janeč-
kovi, městské radě a všem 
zastupitelům, aby se jim da-
řilo vytvořit pěkné, útulné 
Sedlčany, které nikdo jen tak 
neopustí.    Vladimír Roškot

G L O S A

Pasivisté z Wolfsburgu

G L O S A

Drama se nekonalo

P O Z N Á M K A

Demonstrace a demonstrace…

V loňském roce chodi-
la dcera do tanečních. 
Na první prodlouženou 
měla jen dva lístky a tak šel 
její otec se svou současnou 
partnerkou. My jsme měli 
jít na druhou, ale to byla 
dcera covid pozitivní. Třetí 
prodloužená a závěrečný 
věneček byly bez rodičů. 
Suma sumárum jsem dce-
ru v tanečních neviděla.

Zaplatila jsem jí tedy le-
tos další kurz vlastně jen 
proto, abych ji konečně 
mohla vidět. Na první pro-
dloužené neměla partnera 
a tak se na parketu objevila 
pouze v doprovodu garde. 
O pauze tedy odešla a my 
jeli domů. Doufám, že dru-
há prodloužená už bude 
stát za to!

Zároveň jsme se ale 
i my dospělí přihlásili 
do tanečních. „Nikdy bych 
nevěřil, že budu tak rád 
odjíždět z domova každou 
neděli večer,“ říkal mi teď 
v neděli po šesté manžel, 
když jsme usedali do auta. 
„Taťka si dokonce nakou-
pil spoustu nových košil,“ 
informovala jsem ten den 
ráno jeho prvorozenou do-
spělou dceru, která po té 
informaci málem spadla 
údivem ze židle.

Oběma se nám postup-
ně plní šatník novým spo-
lečenským oblečením a uží-
váme si klidných večerů 
s tancem, kdy máme o dítě 
postaráno a můžeme být 
spolu. Jana s Jirkou, naši 
lektoři, přináší na parket 
neuvěřitelný klid. A i když 
jsem kdysi asi patnáct let 
tancovala poměrně inten-
zivně, vůbec mi nevadí se 
všechno učit od prvního 
kroku. Připadá mi totiž dů-
ležité nejen rozpomenout 
se na různé variace, které 
se dají tančit, ale hlavně 
tancovat se partnerem.

Olga Trachtová 

Hadáčková

S L O U P E K

Taneční 
podzim

F O T O P O Z N Á M K A

Při nedávném velkém snižování hladiny Vltavy na Kamýcké přehra-
dě se na březích řeky objevily různé zajímavosti... Také tento ve své 
době luxusní a drahý vůz, který kromě „schování“ v řece jeví ještě 
známky snahy o likvidaci požárem. Foto: Hana Procházková
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